
Mărci nd un moment de cea mai 
mare însemnătate in dezvoltarea 
și întărirea continuă a colaborării 
fructuoase, multilaterale dintre 
partidele, țările și popoarele 

noastre, ieri a inceput

Proletari din toate țările, uniți-vă !

ORGAN AL COMITETULUI CENTRAL AL UNIUNII TINERETULUI COMUNIST

VIZITA DE PRIETENIE A TOVARĂȘULUI KOIAE CEAUȘESCU, ÎMPREUNĂ 
CD TOVARĂȘA ELENA CEAUȘESCU, IN REPUBLICA POPULARA RUEGARIA

SosireaTovarășul Nicolae Ceausescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, a 
sosit, joi dimineață, împreună cu tovarășa Elena Ceaușescu, în- tr-o vizită de prietenie în Republica Populară Bulgaria, la invitația tovarășului Todor Jiv- kov, secretar general al Comitetului Central al Partidului Comunist Bulgar, președintele Consiliului de Stat al Republicii Populare Bulgaria.Tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășa Elena Ceaușescu sint însoțiți în această vizită de tovarășii loan Totu, membru supleant al Comitetului Politic E- xecutiv al C.C. al P.C.R., vice- prim-ministru al guvernului, Ștefan Andrei, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., ministrul afacerilor externe, Silviu Curtioea- nu, secretar al C.C. al P.C.R., de alte persoane oficiale.Noua întîlnire dintre tovarășii Nicolae Ceaușescu și Todor Jiv- kov se înscrie în suita largă a contactelor tradiționale, rodnice, româno-bulgare la nivel înalt, care au marcat, de fiecare dată, momente de cea mai mare însemnătate in dezvoltarea și întărirea continuă a colaborării fructuoase, multilaterale, dintre partidele, țările și popoarele noastre. Din primele momente, ea a fost marcată — ca și cele precedente — de atmosfera de prietenie, înțelegere și stimă reciprocă, de dorința comună de a conferi dimensiuni tot mai ample și un conținut tot mai bogat raporturilor de conlucrare dintre partidele, popoarele șl țările noastre.

la SofiaProfunzimea și trăinicia acestor bune relații, precum și a sentimentelor prietenești pe care și le nutresc reciproc cele două popoare, și-au găsit o vie și pregnantă expresie în primirea entuziastă, însuflețită, făcută tovarășului Nicolae Ceaușescu și tovarășei Elena Ceaușescu.Ora 9,45. Aeronava prezidențială românească aterizează pe aeroportul din Sofia, care s-a pregătit să-i întîmpine cu cele mai inalte onoruri pe solii poporului român.Aerogara este dominată de două mari portrete ale tovarășilor Nicolae Ceaușescu și Todor Jivkov, de drapelele de stat ale Republicii Socialiste România și Republicii Populare Bulgaria.Este înscrisă — in limbile română și bulgară — calda urare : „Bine ați venit pe pă- mintul bulgar, dragi oaspeți — tovarășe Nicolae Ceaușescu și tovarășă Elena Ceaușescu !“.Sint prezenți aici un mare număr de locuitori ai capitalei, care au ținut să confere acestei noi intilniri cu solii poporului român o atmosferă de aleasă sărbătoare. Ei poartă cu bucurie portretele tovarășului Nicolae Ceaușescu și tovarășei Elena Ceaușescu, ale tovarășului Todor Jivkov, pancarte cu urări de bun venit, precum și cu urări la adresa prieteniei dintre popoarele român și bulgar, dintre P.C.B. și P.C.R. Tovarășul Nicolae Ceaușescu ,și tovarășul Todor Jivkov se îmbrățișează cu căldură, iși string miinile cu prietenie, manifestindu-și deo-
(Continuare în pag. a IlI-a)

Începerea convorbirilor oficiale dintre
TOVARĂȘUL NICOLAE CEAUȘESCU 

Șl TOVARĂȘUL TODOR JIVKOV
Joi, 29 martie, au început, la Pravet. convorbirile oficiale intre tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, și tovarășul Todor Jivkov, secretar general al Comitetului Central al Partidului Comunist Bulgar, președintele Consiliului de Stat al Republicii Populare Bulgaria.La convorbiri participă :Din partea română — tovarășa Elena Ceaușescu, membru al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R.. prim viceprim- ministru al guvernului, tovarășii loan Totu, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., viceprim-mi- nistru al guvernului, Ștefan Andrei, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., ministrul afacerilor externe, Silviu Curticeanu, secretar al C.C. al P.C.R., Constantin Mitea, membru al C.C. al P.C.R„ consilier al secretarului general al P.C.R. și al președintelui Republicii, Gheorghe Ciniră, membru al C.C. al P.C.R., ambasadorul României la Sofia, alte persoane oficiale.Din partea bulgară — tovarășii Petăr Mladenov, 'membru al Biroului Politic al C.C. al P.C.B., ministrul afacerilor externe, Andrei Lukanov, membru supleant al Biroului Politic al C.C. al P.C.B., vicepreședinte al Consiliului da Miniștri, Vasil

Țanov, secretar al C.C. al P.C.B., Niko Iahiel, membru al C.C. al P.C.B., consilier al secretarului general al C.C. al P.C.B. și al președintelui Consiliului de Stat. Todor Stoicev Todorov, membru al C.C. al P.C.B.. ambasadorul Bulgariei la București, alte persoane oficiale.Tovarășul Todor Jivkov a salutat cu căldură noua vizită de prietenie pe care tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășa Elena Ceaușescu o întreprind in Republica Populară Bulgaria. Totodată, tovarășul Todor Jivkov a exprimat satisfacția de a se reîntilni cu tovarășul Nicolae Ceaușescu și de a continua dialogul tradițional bulgaro-român la nivel înalt, care s-a dovedit a fi un factor determinant in întărirea permanentă a bunelor relații dintre partidele, țările și popoarele noastre.Tovarășul Nicolae Ceaușescu a adresat, in numele său și al tovarășei Elena Ceaușescu, vii mulțumiri pentru invitația de a vizita Bulgaria, pentru căldura și ospitalitatea cu care au fost întiihpinați, subliniind că vede în aceasta o nouă și elocventă expresie a sentimentelor de profundă stimă ce și le nutresc reciproc popoarele noastre vecine și prietene.De asemenea, tovarășul Nicolae Ceaușescu și-a manifestat satisfacția de a se reîntilni cu tovarășul Todor Jivkov și de a avea

împreună un nou schimb de păreri cu privire la amplificarea și aprofundarea, in continuare, a colaborării rodnice româno- bulgare.Tovarășii Nicolae Ceaușescu și Todor Jivkov și-au afirmat încrederea că actuala înt.ilnire — ca și cele precedente — la nivel inalt va impulsiona dezvoltarea tot mai susținută a relațiilor prietenești dintre partidele, țările și popoarele noastre.Cu această convingere, tovarășii Nicolae Ceaușescu și Todoi Jivkov au inceput schimburile de păreri, în probleme bilaterale și internaționale de interes comun.în cadrul convorbirilor, președinții celor două părți ai Comisiei mixte guvernamentale de cfllaborare economică și tehni- co-științifică au informat despre stadiul actual al relațiilor economice, despre înțelegerile la care s-a ajuns in cadrul reuniunii a- cestei comisii care a avut loc, recent, la Ruse.Tovarășii Nicolae Ceaușescu și Todor Jivkov au apreciat că prin transpunerea in viață a înțelegerilor convenite cu prilejul intiînirilor anterioare, colaborarea și cooperarea dintre România și Bulgaria s-au extins și îmbogățit continuu. S-a a- preciat că rezultatele înregistrate pină acum in promovarea conlucrării multilaterale dintre România și Bulgaria, ca și po

tențialul economic in creștere al celor două țări creează premise favorabile pentru dezvoltarea și mai puternică in viitor a colaborării și conlucrării bilaterale. A fost evidențiată voința comună de a acționa pentru o cit mai eficientă valorificare a posibilităților existente, in vederea înfăptuirii, în bune condiții, a obiectivelor de colaborare prevăzute, intensificării cooperării și specializării in producție, diversificării și creșterii stabile, pe baze trainice, a schimburilor de mărfuri, realizării de proiecte și operațiuni comerciale comune pe terțe piețe. S-a con- z venit, de asemenea, să fie impulsionată colaborarea pe tări- mul științei, culturii, artei și în alte sfere de activitate.Tovarășii Nicolae Ceaușescu șl Todor Jivkov au indicat ca organele de resort din România și Bulgaria' să studieze și să pregătească un acord de colaborare și cooperare de lungă durată, pină în anul 1990, iar pentru unele domenii pină în anul 2000. care să asigure punerea largă in valoare a posibilităților de care dispun cele două țări în domeniul promovării largi a colaborării și cooperării reciproc avantajoase.Convorbirile se desfășoară intr-o atmosferă de caldă prietenie, -de înțelegere și stimă reciprocă.
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Campania agricolă de primăvară

SEMĂNATUL -. 
sub semnul urgenței!Procesul de ameliorare a vremii a permis întrunirea condițiilor pentru extinderea insâmințărilor de primăvară pe suprafețe mari și este ■ evident, de la o zi la alta, că efectuarea lucrărilor din ’ campania agricolă se ailă sub semnul urgenței. Su- j prefețele semănate cu diferite culturi din prima epocă I au crescut in ultimele zile. Totuși, rezultatele de pină acum -pun in evidență c anumită întirziere. ce se cere' grabnic recuperată, deoarece orice restanță conduce la suprapunerea unor lucrări deosebit de importante pentru recoltele acestui an. De. aceea, acum este absolut necesar să se acționeze pretutindeni pe tot parcursul zilei, din zori și pină seara la semănat, iar noaptea la pregătirea terenului, știut fiind faptul că fiecare zi cîștigată Ia msă- mințarea culturilor echiva-» lează cu importante sporuri de recoltă la toamnă.Fiecare oră folosită din plin acum la semănat asigură cuprinderea volumului sporit de operații, contribuie la realizarea și depășirea vitezelor zilnice de lucru —• dezideratul principal al ac

tualei perioade —. cind intr-un timp mai redus decit in alte primăveri trebuie in- sămințate repede și la un înalt nivel de calitate toate culturile, pe toate suprafețele planificate. In acest scop este necesar să se întreprindă acțiuni tehnice și organizatorice susținute, care să vizeze cu prioritate folosirea deplină a timpului de lucru și utilizarea la capacitatea maximă a agregatelor combinate de .utilaje agricole, astfel incit ritmul efectiv de lucru să devanseze programele inițiale. Sint unități in care rezolvarea problemelor ivite in această campanie agricolă a determinat luarea unor măsuri și soluții noi pentru a scurta termenele, stabilite inițial Ia semănat, îndeosebi prin organizarea exemplară a punctelor de lucru. De aceea peste tot se impun evitarea întreruperii lucrului în brazdă, eliminarea pierderilor prin staționarea agregatelor și asigurarea unui front larg de lucru tuturor forțelor umane și mecanice, astfel incit timpul bun pentru semănat să fie valorificat integral în toate unitățile agricole.
RELATĂRI ALE REPORTERILOR NOȘTRI DIN 
JUDEȚELE BUZĂU, DÎMBOVIȚA Șl MUREȘ, IN
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Dineu oferit
în onoarea tovarășului 

Nicolae Ceaușescu 
și a tovarășei 

Elena Ceaușescu 
de tovarășul Todor Jivkov

Atmosferă de mare 
sărbătoare la sosirea 

în Botevgrad • Vizita 
la Combinatul chimic

Primire entuziastă 
în mijlocul locuitorilor 

orașului Praveț

A INFINITULUI MICLumina care pătrunde prin ferestrele mari, panoramice, iși schimbă lungimea de undă, se colorează și se atenuează» trecînd parcă în in- fraroșu și ultraviolet. Intre pereții mari de sticlă și plexiglas care compartimentează spațiul de producție, aici, in Secția „2 400- a I.P.R.S. Bă- neasa, ziua pare alcătuită din straturi colorate, din zone luminiscente care imbracă formele mate sau strălucitoare ale echipamentelor. Ca să pătrunzi pină aici trebuie să străbați o zonă de filtru, unde ești obligat să iei halat și papuci, să parcurgi o succesiune de uși etanșe, în spațiul cărora este absorbită orice urmă de praf pe care ai. putea-o aduce de afară. O- dată intrat te oprești dezorientat la intersecția unor culoare de sticlă. Raza privirii se fringe pe suprafața unor pereți transparenți, care impart hala in cuburi de mărime inegală, ca niște acvarii colorate diferit, in spațiul cărora se zăresc, odihnitoare și ireale, mișcările oamenilor, înaintind de-a lungul acestui îngust labirint de sticlă decorul se schimbă mereu. Planșete albe, ecrane pulsatile, butoane luminiscente. calculatoare care iși rotesc silențios discurile magnetice, mese de lucru încărcate de piese miniaturale, camere de developare fotografică, cufundate în obscuritate, cuptoare de

difuzie care scaldă obiectele din jur intr-o lumină roșie, instalații chimice de galvanizare, echipamente de montaj dotate cu microprocesoare, toate desprinse parcă dintr-o pagină de literatură sciencefiction.De cele mai multe ori viitorul este o abstracțiune. Sint insă împrejurări in care viitorul îndepărtat se apropie de noi, prelingindu-se, strecu- rîndu-se ca o apă freatică, ca limba subțire și subpămintea- nă a unui ghețar, ca o punte peste care, trecînd, vedem dintr-o dată întinderea unei lumi reale, aflată pină nu demult doar în imaginația noasțră. Nu cred că greșesc prea mult dacă spun că Secția „2 400“ e una din cele mai convingătoare imagini ale viitorului. Aici lumea de miine nu mai trebuie imaginată pentru că ea există, are formă, miros, culoare, sunete, e concretă și uimitoare, e reală și în același timp plină de miracole, în cîteva minute străbați un tunel al timpului, plonjezi intr-un univers tehnologic care te șochează prin inedit și care va deveni, poate, familiar abia în următorul secol. Nimic nu seamănă aici cu tradiționala activitate industrială. Mișcările, sunetele,
M. F. ȘANDRU

(Continuare in pag. a V-a)
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VIZITA DE PRIETENIE A TOVARĂȘULUI NICOLAE CEAUSESCU, ÎMPREUNĂ
2 2:i

CU TOVARĂȘA ELENA CEAUSESCU, ÎN REPUBLICA POPULARĂ BULGARIA
, f 2 I

Atmosferă de mare sărbătoare la sosirea în BotevgradLa puțin timp după sosirea pe pămintul Bulgariei prietene, tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășa Elena Ceaușescu, însoțiți de tovarășul Toaor Jivkov, au fost oaspeții orașului Botevgrad.De mai multe zile, locuitorii Botevgradului au făcut pregătiri intense in așteptarea acestei vizite. Ei își amintesc cu deosebită satisfacție de întilnirile anterioare cu tovarășul Nicolae Ceaușescu in. orașul lor, dorind acum să-i prezinte conducătorului României socialiste vecine și prietene înfăptuirile lor cele mai importante. „Am aflat cu deosebită bucurie despre vizita tovarășului Nicolae (îeaușescu și a tovarășei Elena Ceaușescu, împreună cu tovarășul Todor Jivkov — declară M. Vutov, președintele Comitetului Executiv al Consiliului popular raional Botevgrad. Fiecare dintre boi dorește să facă cit mai mult pentru a marca cum se cuvine acest moment sărbătoresc. Vrem
t u Vizita la Combinatul chimicîn continuare a fost vizitat. Combinatul chimic din Botevgrad, obiectiv reprezentativ pentru nivelul de dezvoltare pe care l-a atins industria țării prietene.în drum spre această întreprindere, Inalții soli ai poporului român, însoțiți de tovarășul Todor Jivkov, au putut cunoaște diferite aspecte ale construc- 4 ti ei socialiste in țara vecină și prietenă. în imediata vecinătate 

4 Pieței Eliberării, se ridică o serie de construcții de interes social ce vor da o nouă înfățișare centrului civic și administrativ al orașului. Noile blocuri de locuințe, în care își găsesc o , fericită îmbinare elementele de arhitectură tradițională cu li- « aiile modeme ale construcțiilor, , recomandă Botevgradul ca o a- șezare în plină dezvoltare.j La intrarea în Combinatul chimic, tovarășul Nicolae Ceaușescu 
și tovarășa Elena Ceaușescu, to

cu toții să fie o primire deosebită, sărbătorească. Sîntem onorați de această vizită, care ne va da posibilitatea să le arătăm oaspeților noștri dragi cîteva din realizările și preocupările noastre*'.Ceremonia primirii oficiale a avut loc in Piața Eliberării, din Botevgrad. Miile de oameni aflați in acest perimetru central al orașului, ca și pe întregul traseu străbătut pină aici, aclamă pe solii poporului român, aplaudă pentru prietenia dintre cele două popoare, dintre partidele și țările noastre. Primele flori ale acestei primăveri cu care sînt intimpi- nâți inalții oaspeți, cintecele mulțimii, bucuria pentru această vizită, fluturarea eșarfelor roșii și a stegulețelor românești și bulgare — totul conferă o atmosferă de mare sărbătoare.Veterani ai Partidului Comunist Bulgar adresează salutul lor revoluționar, călduros tovarășului Nicolae Ceaușescu 
varășul Todor Jivkov sînt salutați cu deosebită cordialitate, cu sentimente de aleasă prietenie d® conducerea combinatului, ■ de numeroși oameni ai muncii ca- re-și desfășoară activitatea in această întreprindere de frunte a Bulgariei, situată in zona industrială de est a Botevgraduiui. în numele lucrătorilor combinatului, directorul general •Petko Dancev, a exprimat sentimente de bucurie sinceră pentru onoarea deosebită ce se face acestui harnic colectiv prin vizita oaspeților stimați și dragi din România socialistă frățească, tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretarul general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, și tovarășa Elena Ceaușescu, eminent activist de partid și de stat, om de știință de renume mondial, a cărei operă se bucură de înaltă prețuire în lume.A fost vizitată una dintre cele 

și tovarășei Elena Ceaușescu. Un grup de tineri. îmbrăeați in frumoase costume naționale specifice acestei regiuni. î-au invitat pe oaspeți să guste din piine și din ploștilo eu vin — simboluri ale rodnicie! pămin- tului, ale caldei ospitalități a poporului bulgar.In aplauzele mulțimii, tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășa Elena Ceaușescu au fost rugați sâ primească însemnul de onoare al orașului Botevgrad, ca o dovadă a stimei și prețuirii deosebite de care se bucură înaîții oaspeți pe aceste meleaguri, a satisfacției unanime pentru cursul continuu ascendent al relațiilor româno-bulgare, pentru prietenia. cu adinei rădăcini in istorie, de care sînt puternic legate popoarele noastre vecine.A avut loc apoi o intilnire cu membrii Biroului Comitetului P. C. Bulgar și Comitetului Executiv al Consiliului Popular ale sistemului de localități Bo
mai noi secții ale combinatului — cea de prelucrare â maselor plastice — precum și o expoziție in cadrul căreia sint prezentate toate • produsele realizate de combinat. Rețin în mod deosebit atenția tehnologiile aplicate, sortimentul larg și calitatea produselor realizate aici. Parcurgerea diferitelor hale de producție oferă prilejul unor discuții legate de dezvoltarea colaborării româno-bulgare in acest domeniu.In încheierea vizjței a avut loc o convorbire în legătură cu preocupările actuale și de perspectivă ale combinatului, ale industriei chimice bulgare în general.Conducătorul partidului și statului nostru a adresat felicitări pentru rezultatele obținute, urări de noi succese colectivului combinatului din Botevgrad. Tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășa Elena Ceaușescu au sem

tevgrad, care reunește orașul prepriu-tis și alte 15 centre.In numele tuturor locuitorilor, Dimităr Vasilev, primul secretar al Comitetului de partid al sistemului de localități Botevgrad. a adresat tovarășului Nicolae Ceaușescu și tovarășei Elena Ceaușescu un călduros și cordial salut de bun venit, cele mai vii mulțumiri pentru onoarea ee le-a fost făcută prin aceasta vizită, pentru fericitul prilej de a le putea prezenta cîteva din realizările și preocupările oamenilor muncii din această parte a Bulgariei.Vorbitorul a evocat, apoi, tradițiile,. revoluționare ale orașului Botevgrad, realizările obținute, sarcinile actuale și de perspectivă ce revin organizației de partid, oamenilor muncii de aici.. El a răspuns la întrebările puse de conducătorii de partid și de stat ai celor două țări și a înfățișat pe larg prefacerile înnoitoare prin care a trecut Bo- tevgradul în anii socialismului, 
nat apoi în cartea de onoare a combinatului.înainte de a părăsi orașul Botevgrad, inalții oaspeți români au vizitat Combinatul de produse alimentare, care asigură a- provizionarea cu semipreparate și preparate culinare a magazinelor și rețelei de cantine și restaurante din localitate.Vizita tovarășului Nicolae Ceaușescu și a tovarășei Elena Ceaușescu la Botevgrad Se încheie într-o atmosferă de puternic entuziasm, manifestările de simpatie dînd expresie bucuriei locuitorilor orașului pentru intilnirea cu solii poporului român, satisfacției lor pentru noul dialog româno-bulgar la nivel înalt.De la Botevgrad, tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășa Elena Ceaușescu. însoțiți de tovarășul Todor Jivkov, s-au îndreptat spre reședința ce le-a fost rezervată Ia Praveț. 

activitatea neobosită a earn ailor muncii pentru înfăptuirea botăririlor Congresului al XII-iea al P. C. Bulgar, a obi e- tivelor stabilite de recenta C ferință Națională a partidul ti.Relevînd locul deosebit ce-i octipă puternicul centru economic Botevgrad in <_iwdtsr.n generală a țârii. D. Vnsttev a crălat că in prezent, fa.ă de I960. producția globala i i Ju;>- trială a crescut cit peste S3 la sută, noile obiectiv? car.' au fost date în fao.ețiunc ccbrc .- i- tind tehnici și industrii de virf. în context a fast evidențiată cu srtssf&cție cooperarea statornicită cu întreprinderi din România. Au fost amintite, de. asemenea. rezultatele obținute n agricultură. Totodată, aa fost trecute in revistă realizările so- cial-culturale, in mod deosebit fiind menționate preocupările pentru noi forme de organizare a invățămintului, rare să asigure o strinsă legătură n studenților cu viața, participarea lot la producție și cercetarea științifică.Subliniind că in cronica orașului rămine înscris ca un eveniment deosebit vizita tovarășului Nicolae Ceaușescu. la 15 -septembrie 1965, vorbitorul ă relevat că poporul bulgar dă o înaltă prețuire prieteniei și colaborării eu poporul român. Amin-tind că Botevgradul este înfrățit cu orașul Ploiești, el a evidențiat rodnicia schimbului de experiență și cooperarea fructuoasă statornicite pe acest plan, aportul acestor relații la consolidarea și aprofundarea prieteniei româno-bulgare.In încheierea intîlnirii, tovarășul Nicolae Ceaușescu a adresat calde felicitări comuniștilor, oamenilor muncii din Botevgrad pen tril realizările obținute și le-a urat succese tot mai mari in activitatea lor.La plecare, atît în piața centrală, cit și pe arterele principale ale orașului, locuitorii Botevgraduiui au ținut să salute din nou, cu aceleași sentimente de dragoste și stimă, pe tovarășul Nicolae Ceaușescu și pe tovarășa Elena Ceaușescu. pe tovarășul Todor Jivkov.
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VIZITA DE PRIETENIE A TOVARĂȘULUI NICOLAE CEAUSESCU, ÎMPREUNĂ
._____ _________ ____________________________________________ 2______________________________________2_________ _____________________

CU TOVARĂȘA ELENA CEAUSESCU, ÎN REPUBLICA POPULARĂ BULGARIA

Dineu oferit în onoarea tovarășului Nicolae Ceaușescu Primire entuziastă în mijlocul locuitorilor orașului Praveț
și a tovarășei Elena Ceaușescu de tovarășul Todor JivkovTovarășul Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, și tovarășa Elena Ceaușescu au luat parte, joi. la un dineu oficial oferit în onoarea lor, la Praveț, de tovarășul Todor Jivkov, secretar general al Comitetului Central al Partidului Comunist Bulgar, președintele Consiliului de Stat al Republicii Populare Bulgaria.

(Urmare din pag. I)sebita satisfacție pentru această nouă intilnire.Tovarășul Todor Jivkov adresează, de asemenea, un călduros bun venit tovarășei . Elena Ceaușescu.Tovarășului Nicolae Ceaușescu și tovarășei Elena Ceaușescu, tovarășului Todor Jivkov le sint oferite, de către tineri bulgari, imbrăcați în costume naționale, și copii ai membrilor Ambasadei române la Sofia, frumoase buchete de flori.O gardă militară, aliniată pe aeroport, prezintă onorul.
Tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, a plecat joi dimineața, împreună eu tovarășa Elena Ceaușescu, într-o vizită de prietenie în Republica Populară Bulgaria, la invitația tovarășului Todor Jivkov, secretar general al Comitetului Central al Partidului Comunist Bulgar, președintele Consiliului de Stat al Republicii Populare Bulgaria.Secretarul general al partidului, președintele Republicii, este însoțit de tovarășii loan Totu,

Au fost prezenți tovarășii loan Totu, Ștefan Andrei, Silviu Curticeanu, celelalte persoane oficiale române.Din partea bulgară au luat. parte tovarășii Grișa Filipov, membru al Biroului' Politic al C.C. al P.C.B., președintele Consiliului de Miniștri al R.P.B., alți membri ai conducerii de partid și de stat bulgare, reprezentanți ai organelor locale de partid și de stat.
Sosirea la SofiaSint intonate imnurile de stat ale României și Bulgariei.După trecerea în revistă a gărzii militare, tovarășul Todbr Jivkov prezintă apoi tovarășului Nicolae Ceaușescu și tovarășei Elena Ceaușescu persoanele oficiale bulgăre venite să-i salute Ia aeroport : tovarășii Grișa Filipov, membru al Biroului Politic al C.C. al P.C.B., președinte al Consiliului de Miniștri, Milko Balev, Ognian Doi- nov, Pencio Kubadinski, Petăr Mladenov, Stanko Todorov, Todor Bojinov, Ciudomir Aleksandrov, membri ai Biroului Politic al C.C. al P.C. Bulgar, Petăr Tancev, prim-vicepreședinte 

Plecarea din Capitalămembru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., viceprim-ministru al guvernului, Ștefan Andrei, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R., ministrul afacerilor externe, Silviii Curtioeanu, secretar al C.C. al P.C.R., de alte persoane oficiale.Ceremonia plecării a avut loc la aeroportul Otopeni. Deasupra salonului oficial erau arborate drapelele partidului și statului, care încadrau portretul tovarășului Nicolae Ceaușescu.La plecare, tovarășul Nicolae

Erau de față ambasadorul României la Sofia și ambasadorul Bulgariei la București.în timpul dineului oficial, care s-a desfășurat intr-o atmosferă cordială și prietenească, tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășul Todor Jivkov au rostit toasturi. in care au exprimat satisfacția pentru această nouă întîlnire tradițională care se desfășoară în mod fructuos.Cei doi conducători de partid 
al Consiliului de Stat al R.P. Bulgaria, secretar al Uniunii Populare Agrare, Andrei Luka- nov, Gheorghi Iordanov, Grigor Stoicikov, Dimităr Stoianov, membri supleanți ai Biroului Politic al C.C. al P.C.B., Dimităr Stanișev și Vasil Țanov, secretari ai C.C. al P.C.B.. Gheorghi Djagarov, Peko Takov și Iaroslav Radev, vicepreședinți ai Consiliului de Stat al R.P. Bulgaria, alte persoane o- flciale.Pe aeroport se aflau, de asemenea, ambasadorul României la Sofia, Gheorghe Cioară, și ambasadorul Bulgariei la București, Todor Stoicev Todorov.Mulțimea prezentă pe aero
Ceaușescu și tovarășa Elena Ceaușescu au fost salutați de tovarășii Constantin Dăscălescu, Iosif Banc, Emil Bobu, Lina Ciobanu, Nicolae Constantin, Ion Dincă, Ludovic Fazekas, Alexandrina Găinușe, Manea Mănescu, Paul Niculescu, Constantin Ol- teanu, Gheorghe Oprea, Gheorghe pană, Ion Pățan. Dumitru Popescu, Miu Dobrescu, Marin Enache, Petru Enache, Nicolae Giosan, Suzana Gâdea, Ana Mureșan, Elena Nae, Richard Winter, Nicu Ceaușescu, Ion M. Nicolae, Gheorghe Petrescu, precum și de membri ai C.C. al 

și de stat au toastat pentru dezvoltarea în continuare a prieteniei și' colaborării dintre cele două partide, țări și popoare, pentru noi succese în activitatea de construcție socialistă a popoarelor român și bulgar, pentru întărirea unității și conlucrării țărilor socialiste, pentru cauza păcii și socialismului, a prieteniei și înțelegerii între toate popoarele lumii.
port face o entuziastă manifestație db caldă simpatie solilor poporului român, ovaționează îndelung pentru oaspeții dragi, pentru prietenia dintre țările, partidele și popoarele noastre.In încheierea ceremoniei, to-, varășul Nicolae Ceaușescu, tovarășa Elena Ceaușescu, împreună cu tovarășul Todor Jivkov, au primit defilarea gărzii de onoare.în aclamațiile miilor de so- fioți, tovarășul Nicolae Ceaușescu, tovarășa Elena Ceaușescu și tovarășul Todor Jivkov părăsesc aeroportul, în- dreptîndu-se spre Botevgrad.
P.C.R., ai Consiliului de Stat și guvernului, conducători de instituții centrale și organizații obștești.Erau de față Malcio Malcev, însărcinatul cu afaceri ad-inte- rim al Bulgariei la București, și membri ai ambasadei.La scara avionului, un grup de pionieri a oferit buchete de flori tovarășului Nicolae Ceaușescu și tovarășei Elena Ceaușescu.La ora 9,05, aeronava prezidențială a decolat, îndreptîn- du-se spre R. P. Bulgaria.

Joi după-amiază, tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășa Elena Ceaușescu, însoțiți de tovarășul Todor Jivkov, s-au aflat în mijlocul celor ce trăiesc și muncesc in Praveț, localitate înfrățită cu Scorniceștiul.In piața centrală s-a adunat un mare număr de locuitori ai Pravețului, care au ținut să salute cu deosebită căldură, cu cele mai alese .sentimente de / stimă și prețuire, pe tovarășul Nicolae Ceaușescu și pe tovarășa Elena Ceaușescu, pe tovarășul Todor Jivkov.Din mii de piepturi răsună urări de bun sosit, se scandează pentru prietenia dintre popoarele român și bulgar. Bucuroși de reîntîlnirea cu conducătorul partidului și statului nostru, care s-a aflat in vizită pe aceste meleaguri cu 19 ani in urmă, locuitorii Pravețului doresc să arate tovarășului Nicolae Ceaușescu și tovarășei Elena Ceaușescu o parte din înfăptuirile lor, sâ-i informeze despre preocupările de viitor, despre bunele legături ce s-au statornicit și se dezvoltă intre localitățile Scornicești și Praveț.înalții oaspeți sînt invitați să guste din plinea și sarea rodniciei și ospitalității acestor locuri.în aplauzele celor prezenți se dă citire hotăririi Comitetului Executiv al Consiliului Popular, prin care tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășa Elena Ceaușescu ' sînt declarați cetățeni de onoare ai orașului Praveț și li se înmînează „Cheia de aur“ a localității.In numele localnicilor, tovarășul Dimităr Naidenov, prim-se- cretar al Comitetului Praveț al P.C. Bulgar, adresează un călduros bun venit tovarășului Nicolae Ceaușescu și tovarășei Elena Ceaușescu. tovarășului Todor Jivkov, după care îi invită să viziteze Complexul cultural al orașului,, aflat în imediată vecinătate.Construcție nouă, funcțională, Complexul cultural constituie una din mărturiile ce vorbesc despre marile prefaceri pe care le-au cunoscut in anii socialis
Afoi// dialog româno-bulgar la cel mai înalt nivel - contribuție 

de seamă la întărirea prieteniei dintre cele două țări și popoare, 

la adîncirea colaborării multilateraleToate ziarele centrale apărute joi in capitala R.P. Bulgaria informează, pe primele pagini, despre vizita de prietenie a tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, împreună cu tovarășa Elena Ceaușescu.în articolele de bun venit, însoțite de portretul tovarășului Nicolae Ceaușescu, „Rabotni- cesko Delo11, celelalte ziare prezintă pe larg date biografice, bogata activitate pe care tovarășul Nicolae Ceaușescu a desfășurat-o și o desfășoară in fruntea Partidului Comunist Român și a statului român.într-un amplu interviu acordat publicației „Sofia Press", și apărut sub titlul „Avint multilateral al cooperării cu România", Andrei Lukanov, vicepreședinte al Consiliului de Miniștri, relevă rolul hotăritor al intilnirilor și convorbirilor tradiționale dintre tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășul Todor Jivkov pentru dezvoltarea relațiilor româno-bulgare. „Aceste intilniri, arată Andrei Lukanov, imprimă noi impulsuri extinderii și adincirii continue a cooperării dintre cele două țări, generează idei privind dezvoltarea relațiilor bilaterale. Raporturile deosebit de prietenești dintre președinții Todor Jivkov și Nicolae Ceaușescu sînt de o importanță decisivă pen

mului aceste meleaguri, întreaga Bulgarie.Oaspeții sînt rugați să viziteze mai întîi sala care găzduiește Muzeul de istorie a Pravețului, a cărei atestare documentară — act care deschide suita de exponate prezentate aici — datează din 1450. Muzeul ilustrează in ansamblul său istoria acestei localități, dar mai ales participarea activă a celor din Praveț la lupta de eliberare națională, socială a poporului bulgar, la mișcarea revoluționară și antifascistă organizată și condusă de Partidul Comunist Bulgar.O serie de exponate prezintă momente din viața și activitatea tovarășului Todor Jivkov, care s-a născut in Praveț. Muzeul evidențiază, în același timp, drumul parcurs în anii socialis

tru crearea acelui climat de natură să favorizeze progresul continuu al conlucrării multilaterale dintre cele două țări. Nu există nici o Îndoială că întîl- nirile dintre conducătorii partidelor și țârilor noastre, tovarășii Todor Jivkov și Nicolae Ceaușescu. reprezintă forța motrice a extinderii, adincirii și avintului multilateral al cooperării economice bulgaro-ro- mâne".Posturile de radio și televiziune au informat, de aseme
Revista presei din R. P. Bulgaria

nea. în emisiunile lor din seara zilei precedente, despre noua intilnire româno-bulgară la cel mai înalt nivel' și au înfățișat personalitatea proeminentă a distinsului oaspete.într-o corespondență specială din București, televiziunea bulgară a scos in evidență importanța noii vizite de prietenie a tovarășului Nicolae Ceaușescu, împreună cu tovarășa Elena Ceaușescu, pe pămintul Bulgariei, cursul ascendent al relațiilor de colaborare multilaterală dintre cele două țări socialiste vecine. S-a exprimat convingerea că noul dialog româno-bulgar la cel mai înalt nivel va constitui o contribuție de seamă 

mului de satul Praveț pînă la orașul de astăzi, asemenea altor localități ale Bulgariei.La încheierea vizitei, tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășa Elena Ceaușescu au semnat în „Cartea de onoare11 a muzeului.în continuare, la Casa tineretului, care face parte din același complex, au fost- prezentate înalților oaspeți cele mai noi realizări ale fabricii de computere din Praveț și ale activități’ de programare în vederea unei cit mai largi utilizări a acestui echipament ultramodern.în programul vizitei la Complexul cultural din Praveț a fost înscris, de asemenea, un spectacol folcloric oferit în onoarea înalților oaspeți.La intrarea in sala de concer

la întărirea, in continuare, a prieteniei dintre popoarele noastre. la adîncirea colaborării bilaterale.Scoțind în relief permajienta dezvoltare a colaborării româ- ho-bulgare în cele mai diver.se domenii, ziarele apărute la Sofia se referă, in mod deosebit, la creșterea schimburilor economice dintre cele două țări'. Astfel, ziarul „Trud“, organ al Consiliului Central al sindicatelor bulgare, publică articolul „Bulgaria — România : o 

colaborare rodnică", iar „Zeme- delsko Zname", organ al Uniunii Populare Agrare, articolul „Colaborare dinamică româno-bul- gară".Cotidianul „Narodna Armia" inserează o corespondență din București, intitulată „Dimensiunile economice ale relațiilor bilaterale româno-bulgare", in care se subliniază: „Colaborarea economică și tehnico-științifieă dintre Bulgaria și România a parcurs un drum însemnat în anii socialismului. Dimensiunile economice de pînă acum ale relațiilor bulgaro-române reprezintă o bază solidă pentru extinderea și diversificarea lor pe mai departe". 

te, tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășa Elena Ceaușescu, tovarășul Todor Jivkov au fost salutați cu deosebită căldură, cei prezenți aplaudind îndelung, o- vaționind pentru prietenia ro- mâno-bulgară.Programul prezentat de ansamblul din Praveț a pus in valoare frumusețea cintecului și dansului popular, bulgar. Au fost viu aplaudate, de asemenea, cin- .tecele și dansurile românești.La sfirșitul spectacolului, tovarășul Nicolae Ceaușescu șt tovarășa Elena Ceaușescu au. oferit realizatorilor acestui reușit spectacol un coș cu flori.Cei prezenți salută din nou cu căldură pe tovarășul Nicolae Ceaușescu și tovarășa Elena Ceaușescu. aclamă pentru prietenia româno-bulgară.

în zilele premergătoare vizitei, presa centrală din R. P. Bulgaria a acordat, de asemenea. o deosebită atenție realizărilor poporului român in construcția socialistă. în articolul „Pentru prestigiul mărcii uzinei", consacrat întreprinderii de confecții și tricotaje din București, „Rabotnicesko Delo“ subliniază dimensiunile acestei mari unități economice, evidențiind faptul că cea mal mare parte a producției este destinată exportului in zeci de țâri.„Otecestven front", organ al Consiliului Național al Frontului Patriei, a piiblicat articolul „Arhitectura în strin- să legătură cu omul", în care sint înfățișate realizările în construcția de locuințe in București în ultimii ani. Se relevă că „într-o perioadă scurtă, aproape jumătate din cei pesî : două milioane de locuitori ai orașului au primit locuințe r și confortabile". în reportajul „La Șantierele navale din Oltenița". „Narodna Armia* arată că, datorită comenzilor mari din țările socialiste, producția acestor șantiere a crescut considerabil in cincinalul trecut. Se relevă, de asemenea, că șantierul naval realizează o bună parte din producția industrială a Olteniței, avind un rol hotăritor in stabilirea fizionomiei economice a orașului.
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Vă Invităm la o dezbatere: MEDIOCRITATEA - ÎNTRE CAUZE ȘI EFECTE
Desigur, nimeni nu poate pune sub semnul îndoielii succesele pe core șccaio romanească îe obține zi de zi in nobiio so activitate de educare a tinerelor generații, de pregătire a acestora in vederea asigurării muncitorilor și specialiștilor necesari in prezent și in viitor in toate domeniile vieții economico-sociaie o patriei noastre. Minunatele condiții materiale și spirituale, uriașele investiții făcute in învățămintul nostru de toate gradele iși spun constant cuvintul, se materializează in creșterea necontenită o calității procesului instructiv-educativ, in ridicarea nivelului de cunoștințe, in lărgirea orizontului general de cunoaștere al elevilor, in modul in care oceștio înțeleg să răspundă marilor sarcini ce le stau în față, sarcini cate vizează însăși formarea lor ca oameni de nădejde oi societății în care trăiesc. Cu atît 

mai mult este imperios necesar ca toți factorii implicați să acționeze Cu maximum do responsabilitate pentru eliminarea acelor aspecte din viața școlii noastre core nu au nimic de-a face cu scbpuî sou primordial - acela de a educa și de o forma oameni noi, cu o personalitate polivalentă, animați de spirit revoluționar, de dorința fierbinte de o duce mai departe marile înfăptuiri ale poporului nostru.Unul dintre aceste ospecte * întîlnit din păcate adesea - este mediocritatea, atitudinea unui număr deloc neinsemnot de elevi din aproape fiecare școală de o merge pe linia minimei rezistențe, de a-și neglija proprio pregătire generală și de specialitote, de a*și neglija, de (opt, viitorul. Din nenumărate 

observații făcute in unități școlâfe din întreaga țară s-o putut constata faptul că mediocritatea implica o multitudine de couze, Că îmbracă cele mai diverse aspecte. Concluziile sint cu otit mai greu de formulat, tn general, se poate asista la clasico plasare o responsabilității do Io elevi Io profesori, de Io aceștia la elevi, de Io școală la familie, de Io un ciclu de invățămînt la altul, da Io octivitatea școlară propriu-zisă la modalitatea de coordonare a procesului instructiv-educotiv de către forurile superioare etc. Opiniile consemnate sint odeseo contrp- dictorli sau caută, in mod inexplicabil, Să evite fondul problemei, 
lată de ce am considerat necesar să organizăm 0 dezbatere 
largă o acestei probleme (o dezbatere core continuă, de fapt. 

preocupări mai vechi ale „Paginii elevului"), o dezbatere care, 
pornind de la citeva exemple, luate aproape la intimplare dar 
care relevă, credem, o stare de fapte semnificativă, să antreneze 
in etapele sale următoare pe toți cei ce sint interesați (și im» 
plicați, firește, la nivelul cauzelor actualei stări de fapte) in 
înlăturarea mediocrității școlare, în creșterea nivelului calitativ 
al procesului de invățămînt. Actuala ediție a paginii noostre 
nu-și propune să tragă vreo concluzie. Ar fi, dealtfel, prematur 
și riscant. Pornind insă de la conținutul ei oferim o temă dă 
meditație elevilor, profesorilor, organizațiilor U.T.C. din școli, 
familiilor, factorilor de coordonare, indrumare și control din in* 
vâțâmint, așteptând opiniile tuturor.

LC”TO'Interzis pentru . 
medii de 9 și 10 ?

liceul industrial nr. < — pro» fi! auto — din Craiova. înscriși in treapta I — 526 elevi ; in treapta a doua — 213 elevi (corsari de ai). (In liceu există și cursuri serul, frecventate de 225 elevi, precum si o școală de maiștri, cu 40 cursatițl și școala profesională cu 10 elevi : aceștia insă nu au intrat in atenția anchetei noastre). -Situația la învățătură 'după primul trimestru se prezintă în felul următor : Clasele a IX-a : total — 238 elevi ; medii de 8 și 10 —■ nici trn 1, medii intre 7 și 8,99 —• 39; medii intre 5 și 6,99 — 171; corigenți 1® una sau mai multe materii — 46. Clasele a X-a : total — 268 elevi ; medii de 9 și 10 — nici uns 1, medii intre 7 și 6,99 — 40; medii între 5 și 6,99 — 169 ; cori genți la una sau mai multe materii — 39. Clasele a Xl-a t total — 144 elevi : medii 

de 9 Si 10 — nici una !, medii intre 7 și 8.99 — 37 ; medii între 5 și 6,99 — 87 » corigenți la una sau nuli multe materii — ifi (2 elevi sint cu situația netnche* iată din cauză de boală). Clasele a XII-a i total — 89 elevi; medii de 9 și 10 — nici una medii între 7 și 8,99 — 13 ; medii între 5 și 6,99 — 43; corigenți la una sau mai multe materii »~ 13.Semnificative în perspectiva tematicii abordate de pagina de față, cifrele de mai sus pot înlocui, firește, orice comentariu. Pentru că intr-un liceu in Care medii de 9 și 10 practic nu e- Xistă și mai mult de două treimi din intreaga populație școlară se leagănă cu nonșalanță in liniștea „călduță și ocrotitoare" a notelor de 5 și 6, mediocritatea poate ft socotită ca un fapt de natura evidenței frapante. A încerca să remarcăm în conti

nuare citeva din cauzele acestei situații mi s-a părut. In consecință, un fapt ce se impune de la sine.„Problema mediocrității, a reducerii substanțiale a procentului de elevi aflați in aceasta situație șl, implicit, preocuparea pentru creșterea numărului celor cu rezultate foarte bune ne privește și pe noi în cel mai înalt grad — ne spune tovarășul Eugen Boangiu. directorul liceului. Și, firește. înainte de a găsi soluții, ne-am îndreptat »- tenția spre depistarea cauzelor. Odată ajunși aici însă, o spu- hem deschis, am înțeles eu multe din aceste cauze nu ne privesc in mod direct, deși nu vrem prin aceasta „să aruncăm, cum se spune, răspunderea pe umerii altora!".Pentru a fi cit mai sugestiv, interlocutorul nostru pornește 

de la un exemplu : în urmă cu citva timp, la o inspecție de aradul 1 (în cauză fiind profesbrul do matematică Tudor Tache. unul din profesorii apreciați ai liceului, dealtfel) inspectorul s-a aflat într-o mare încurcătură: pe de o parte apreciază ca foarte bune calitățile profesionale și pedagogice ule profesorului, pe de alta, se află in imposibilitatea de a-i acorda calificativul „foarte bine" deoarece media generală a clasei respective la matematică nu depășește 6,76 !„Am intervenit, atunci, ne spune în continuare tovarășul director, și am atras atenția a- supra unui aspect, mi Se pare, demn de luat în seamă: la intrarea in liceu a acelor elevi (este vorba de una din clasele a IX-ă, media generală a clasei la proba de testare la matematică nu se ritțica mai mult de 2 (doi) ! Cu această medie intraseră eî in clasa â ÎX-a. Și iată că numai după un trimestru (inspecția avea IOC in trimestrul al II-lea) profesorul reușise prin întreaga sa activitate, Să urce această medic cu aproape 5 puncte ! Prin urmare, putea fi Socotită activitatea sa necorespunzătoare ?!“.Situația fii se pare îfttr-ăde- văt semnificativă șl ne propune, iată, o nouă perspectivă a-, supra aprecierii unui fenomen 

nu numai sub aspectul său formal. redus adică la o apreciere fugară a notelor din catalog. Insistind în continuare in această direcție, aflăm câ in ultimii ani, deși numărul înscrișilor in clasa a ÎX-a se ridică constant la 2 pe loc, faptul presupunind obișnuitul test de verificare a cunoștințelor Ia unele discipline de bază, în urma acestui test, foarte puține medii reușesc să treacă de 5 ! L» începutul acestui an Școlar, de pildă, din cei 475 de candidați pentru treapta 1, numai U au luat note peste 5. restul mediilor situîndu-se intre 1 și 2! Și toiuși, cele 288 de locuri s-au ocupat in ordinea mediilor!Este lesne de înțeles câ in aceste condiții, atingerea numai după un trimestru a unui nivel de cunoștințe care să conducă la o medie generală pe clasă de aproape 7 presupune un efort intens atit din partea profesorului, cit și a elevilor. (Nu putem să nu ne gindim, in același timp, la situația înregistrată frecvent in multe alte licee. așa-zis „de tradiție", unde media de admitere este peste 9.50. pentru ca mimai după un trimestru la clasele a IX-a respective să se Înregistreze multe medii sub 7 Și chiar corigenți!).Fenomenul constatat trimite, firește, la pregătirea elevilor în ciclul gimnazial, la modul in 

care aceștia și-au însușit cu- nostfnțele necesare trecerii într-o treaptă superioară de in- vățămint, dar nu acest aspect face acum obiectul anchetei noastre. în ce ne privește am încercat în continuare să sesizăm ce Se întreprinde, concret, in liceul craiovean pentru <■- liminarea mediocrității, pentru aducerea în cel mai scurt timp a tuturor elevilor la un nivel bun și foarte bun. Pentru că, totuși, mediile de 9 șl 10 nu a- pgr nici in clasa a XI*a și nici intr-a XU*a! Cauza să fie numai slaba pregătire din gimnaziu?„In ce ne privește — ne spune in continuare tovarășul Marcel Florescu. directorul educativ al liceului — ne străduim să înlăturăm acest fenomen al mediocrității prin toate mijloacele. Organizăm consultații la toate materiile încă din prima zi a anului școlar. Din păcate insă, la aceste consultații vin tot elevii cei mai buni. Iată de ce cred câ un rol foarte Important în sprijinirea noastră ar trebui Să-I aibă familiile și mai aies familiile elevilor codași. Toate încercările noastre in acest sens s-au soldat cu eșecuri. La lectoratele cu părinții sau la ședințele obișnuite cu părinții vin tot aceiași, âi Căror fii nu ne pun probleme. Am organizat comisii mixte, formate 

din diriginți/cițiva părinți șl e- Ievi din clasele mai mari, cu care ne-am deplasat la domiciliul elevilor problemă; ori nu i*am găsit acasă, ori am fost intîmpinați cu ostilitate, cu indiferență. cu angajamente de circumstanță. Această atitudine feste de neînțeles: sigur, a fost o perioadă cind, să admitem, părinții erau mai puțin pregătiți din punct de vedere pedagogic. acum insă cred că a- ceastă problemă nu mai poate fi luată in considerație. Si totuși, cum să interpretezi cuvinte că „Eu îl trimit la școală, e treaba dumneavoastră ce-t faceți, eu nu am timp de el!“. satt „Lasă, tovarășe, că tot termină el 10 clase, că nt» vreau să-1 fac savant!" și «Ițele asemenea. Iată de ce exemplul a- cesta, al părinților, mi se pare extrem de important".Am reținut, desigur, mai multe aspecte privind preocuparea cadrelor didactice, a organizației. U.T.C., a tuturor factorilor de răspundere (cu excepția, o spunem cu regret, a Comitetelor de părinți!) în vederea perfecționării continue a procesului de invățămînt din liceu, u reducerii procentului de mediocritate. Mai multe comunicări și referate pe această temă făcute de profesorii liceului (iși 

desfășoară activitatea aici 32 profesori : 11, gradul I, 6 gradul 11, 15 cu definitivat, 7 ingineri și 12 maiștrl-inetructori a căror competență, sintem asigurați, nu poate fi pusă sub semnul îndoielii), atragerea tuturor elevilor spre cercurile științifice (chiar și cel mai slabi sint invitați să participe la a- cește cercuri, fie și numai pentru a urmări, inițial, activitatea colegilor lor), o propagandă vizuală susținută, panouri eu fruntași și codași, toate acestea slht, menite să conducă la împlinirea «cestui deziderat.Nu ne îndoim, firește, de justețea acestor măsuri. Spunem insă fără înconjur că eficiența lor lasă încă, col puțin piuă in momentul documentării noastre, de dorit. Pentru câ, dincolo dc cuvinte și argumentele măsurilor din dosare, Liceul industrial nr. 4 din Cralovâ trebuie să cuprindă in cataloage și note dc 9 și 10! Note care să acopere. firește, o situație de fapt: creșterea numărului dc elevi bine și foarte bine pregătiți, gata imediat după absolvire să se integreze cu cel mai înalt randament in activitatea pentru care au fost pregătiți, Vom re» veni.
GABRIEL NASTASE

LICEUL INDUSTRIAL
NR. 4. BISTRIȚA : lMpFlllflwl

vechi, opinii noi
Liceal industrial nr, 4 Bistrița. La sfirșitul trimestrului I, promovabilitate 67,2 la sută. Medii generale peste 7, 44.8 la sută.Clasa a X-a A. 34 elevi înscriși, 16 promovați. 5 elevi cil media generală peste 7. In procente : promovabilitate : 47 1» sută: peste media 7. 12,37 la sută. Așadar. 5 medii intre 745 și 8,4:1 și 11 medii între 6 șl 6,90. Stau de vorbă cu toți promovați! pre* zenți vineri, 23 martie 1984, la scoală. Subiectul, mediocritatea. De ce se manifestă fenomenul ca atare, cum văd ei, elevii, cauzele mediocrității ?Augustin Gălățanu, media 7,56 in trimestrul I. ..O primă cauză ar fi necunoașterea materiilor studiate in generală. De exem

plu: la matematică, făta baza din generală nu poți face față in clasele de liceu. Dur, dacă dai test pentru clasa a IX-a, nu știi nimic, și lotuși te vezi elev de liceu... Din neștiință sau inconștiență te lași indus in eroare de insuccesul mascat de succes și nu mai înveți că tot trebuie să termini școala. Apoi și fuga de la ore iți are originea tot In școala generală. Există o acută lipsă de interes din partea e- levilot. Dacă in oraș este un film — oricum ar fi el — elevii il preferă orelor de curs".Liviu Precup, media 7,50. „Notele clasei noastre sint urmarea nepregătirii lecțiilor acasă. în școlile generale, mai ales în cele din mediul rural, n-am fost în- 

vățați să învățăm. Și-apoi, am ajuns la liceu fără examen de admitere. Buni, răi, bine sau mai puțin bine pregătiți, sintem elevi in clasa a X-a. în liceu se organizează consultații, dat noi mț le frecventăm".Mihaela Cit or, media 6,68. „Nu se învață acasă. Sintem neatenți la ore. Normal, am putea pleca de la școală cu lecțiile învățate pe jumătate. Dar sintem gălăgioși, avem alte preocupări in timpul orelor".Letiția Gherasim, media 6.24. „Nu sintem atenți. în timpul orelor învățăm șau scriem la alte materii, ne’ gindim la alte lucruri. Sintem cum dezinteresați. Știm că trebuie să terminăm 10 clase șl atunci ne pă

călim Sinjugi» Nu învățăm. Cite- odatfi, sintem depășiți de cunoștințele care fii se. predau. Nu avem fondul principal d« cunoștințe pe care trebuia sâ-l acumulăm în primii 8 ani de școală, in principal in clasele V—VIII".Codrnța Sneiu. media 6,63. „Nu știm să învățăm, să conspectăm, nu știm si nu sintem atenți. Am putea învăța, dar nu prea sintem cointeresați. Oricum terminăm clasa a X-a. Foarte mulți elevi iau note, chiar de trecere, din copiat, din suflat. La ore ne copilărim. Facem gălăgie, nu știm apoi ce avem de învățat, de unde pinâ Unde...".Sorin Bop. media 6.90. „E clar cii sintem mediocri, mai mult chiar, sînteni slabi la învățătură. Eu cred că se poate elimina mediocritatea care fiu este, din păcate, proprie numai clasei noastre, dacă s-ar da examen do admitere pentru clasa a IX-a. dacă in clasele V—VIU s-ar acorda mu! multă atenție însușirii cunoștințelor, fiu, dc exemplu, la Școala generală din Vermcș, am avut foarte mulți profesori de matematică în clâ- 

sele V—VIII. Prin urmare, cunoștințele mele da matematică sint foarte slabe. Sint și acum slabe pentru că ar fi necesar să recuperez ce n-am învățat la timp și să învăț ceea ce ni se predă „la zi". Conștiința noastră lasă insă de dorit".Lakatos Gyula, media , 8,43. „Avem elevi mediocri pentru că mulți nu-și dau silința. Mulți se bazează, cum s-a tnai spus, pe copiat și suflat. Tovarășii profesori trebuie să-i treacă pe toți pentru că. dacă sint repetenți. tot dinții trebuie să muncească cu cei foarte, slab pregătiți și atunci, ii trec. Nu există conștiința elevilor, exigența cadrelor didactico este mică. Ce-i drept, venim cu cunoștințe foarte slabe. Ar trebui să se facă O selecție, să se dea eXamcn de admitere. Așa am învăța mai serios si în generală".Călin Sîngeorzan. media 8.25. „Există mediocritate pentru câ mulți dintre elevi se lasă induși în croate că 16 clase sint Obligatorii și că a ÎX-a și a X-a trebuie făcute in doi ani. Se bazează pe faptul că trebuie, să treacă. Dacă am citi o dată, de 

două ori acasă și am fi atenți la ore, am putea înțelege, am ști. Problema este Câ nu avem baZâ din clasele V—VIII. In clasa a.IX-a am venit cu cunoștințe slabe. Ar fi fost de preferat să sa recupereze ce s-a pierdut și să. se muncească .Ja Zi",, numai câ... Ar ii necesar să se reintroducă examenul de admitere".Lenuța Precup, media 6,68. „Nu avem conștiința că învățăm pentru noi. Dacă avem o notă, nu mai învățăm. Dacă nota pste mai mare, sau dacă avem medie pe un trimestru cit să ne asigure promovarea, nu mai învățăm. Bineințeles că ar trebui să învățăm mai mult acasă. Dar și manualele ar trebui să fie mai accesibile. în primă și ultimă instanță noi sintem vinovat» că nu ne gînditri la viitorul nostru".Nicolae Petri, medii 6,81. „Nn ne dăm silința. Noi ne gindim Ia discotecă, .locuri mecanice, tlruri. Chiar și cind mai învățăm, nit învățăm ca să știm. învățăm pentru notă. Dacă luăm azi o notă, data viitoare nu mai învățăm. Ar fi altceva dacă N-ar 

da examen de admitere in clasa a IX-a. Ni s-ar mai dezvolta și nouă conștiința. înțelegeți că nu prea sintem interesați de soarta pregătirii noastre. Notele nu ne stimulează pentru că, 10 clase fiind obligatorii, știm că tot b să trecem și o să fim absolvenți de 10 clase".Celelalte opinii sint asemănătoare, dacă nu chiar identice, cu cele dc mai sus. Nivelul de pregătire al întregului liceu este, do fapt, același. Spre exemplificare, voi spune că între clasă a X-a A. cea mai slabă din școală, și clasa a X-a B, cea mal bună, lâ profilul de bază al liceului, construcții, diferențele sint de neobservat. Situația clasei a X-a A am prezontat-o. Iat-o și pe cea de al a X-a B : 31 elevi, 19 promovați, 4 elevii cu media generală peste 7, in trimestrul î. „Situația .este explicabilă, îmi spune inginera Silvia Lazăr, director cu munca educativă. La test, mediile cele mai mari âu fost 4 (patru) și ele au fost obținute de elevii înscriși la clasele bune "de industrie ușoară .pe, care le avem. Elevii vin cu - foarte slabe cu- 

noștlnțe din gimnaziu. în liceu, noi trebuia sâ recuperăm ce nu s-a făcut în clasele mici, trebuie să parcurgem programa ; or. eu predatT specialitate; e- levii nu știu matematică elementară, nu știu fizică elementară, nu. știu .chimie, cum-, poț învăța materia mea ? Și cu toate acestea, noi ne străduim, facem progrese cu ei, ce-i drept, imperceptibile cind sint privite dinafară. dar elevii nu sint interesați. parc a nu-i interesa învățătura".Toate opiniile elevilor, consemnate In rîndutile de față sau nu, dovedesc istețimea lor. înțelegerea corectă a fenomenului de mediocritate, dovedesc că *- levii au și soluții de îndreptare a situației, dar câ nu le aplică. Situația slaba din anii liceului, lml spunea unul dintre elevi, este un efect și continuă să ră- mină o cauză. Evident, fiecare dintre opinii suportă comentarii. Fiecare elev mediocru are o părere despre mediocritate, fiecare știe ce are de făcut, dar nici unul nu face, deocamdată, nimic.
MIOARA VERGU

LICEUL INDUSTRIAL Cfomfarfia
NR. 8, BUCUREȘTI: Mill AllVglcI

lipsurilor bine fixate
De mai multă vreme. Liceul 

industrial nr. 8 din Capitală figurează in categoria unităților școlare cil probleme — corigente, mediocritate, indisciplină. Că situația este cunoscută la țoale forurile de resort este bine. Mai puțin bine este că stările de fapt persistă. S-a înregistrat, astfel, pe primul trimestru un procent de promovabilitate de 54 la sută, iar din cei 725 de elevi ai liceului numai 17 la sută au medii peste 7. în privința absențelor, un calcul simplu arată că fiecărui elev îi revin circa 30. Astăzi vom vorbi insă despre învățătură, încereînd să aflăm cauzele care au determinat o asemenea situație.
Intră cine poate, dar mai ales 

cum poate. Deși nu are un renume prea bun, liceul sus-men- ționat nu se poate plinge că ar fi ocolit de elevi. Ba chiar e solicitat incă din treapta I. „Din păcate, ne spunea directorul școlii — ing. Elena Antonescu — media minimă de admitere (pentru cele 210 locuri) la testul de Verificare a cunoștințelor a fost de 2,51. Numai 20 de candidați au avut media pește 5, iar dintre aceștia doar 5 s-au ridicat cu media peste 7“.Așadar, cu acești proaspeți liceeni a trebuit să se pornească la drum. Rezultatele ? Cele firești, adică absențe, corigente, mediocritate. Pe totalul claselor a IX-a procentul de promovabilitate este de 61 la sută, 

în timp ee la clasele a X-a acesta este de 63 la sută. Sint însă clase unde avem situații de-a dreptul alarmante. Ne oprim doar la a IX-a C și a IX-a D, unde au promovat 14 elevi din 37, respectiv 15 din 35. La Clasele a X-a C și a X-a D procentul de promovabilitate este de 39 la sută. Dintre fericiți! promovați, marea rhajori- țate sc scaldă într-o „dulce" mediocritate, fără nici o perspectivă de a fi abandonată pentru o cauză mai bună.Parcurgem programa sau facem alfabetizare ? întrebarea de mai sus s-a impus de la sine în cazul multor elevi de la treapta 1. Nit numai de la acest liceu. Specialiștii ar fi gata să 

răspundă că eșecurile ar aVea drept. cauză trecerea Ia ufi alt sistem de cerințe, la un alt regim de. muncă. Dar nici ei, cit Sint de specialiști, n-ar putea explica de ce gimna’ziul a permis formarea unor asemenea elevi și „livrarea" lor către licee. Practic, anteriorul ciclu de invățămînt se spală pe mlini dar eu ce «e lasă această practică păgubitoare nu e greu de înțeles. „Deficiențele privesc întregul nivel de pregătire, ne spune profesorul Lucian Cruceam», director adjunct educativ. E Vorba de lipsuri „bine fixate" șl cu atît mai greu de eliminat. în aceste condiții este greu de spus fcu unele excepții) dacă elevul are o înclinație spre ceste. Mai mult decît atît. avînd conștiința propriei „valori", are loc o delăsare conștientă, motivată mai mult sau mai puțin clar".Cea mai mare problemă este 1» matematică, unde golurile sint at it de numeroase, incit te întrebi dacă cele 8 clase au fost făcute prin corespondență. (S-ar putea — în unele cazuri — să nu fim departe de adevăr). 

„Lipsurile încep chiar Cu tabla înmulțirii, continuă cu incapacitatea rezolvării ufiui exercițiu cu fracții sau cu radicali, cit confuzii ale pătratului cu cubul sau ale cilindrului cu conul". Trimestrul I, Continuă profesorul Gheorghe Bădoi. șeful catedrei de matematică, a confirmat în 90 la Sută din cazuri că rezultatele de Ia testul-concurs n-au fost intlmplătoate. Chiar Si fericiți! promovați se află sub nivelul minim. Desigur, se poate pune problema ce facem cu ei ? Nu exagerez deloc spunind că efortul nostru e uriaș. O dată, pentru a încerca recuperarea golurilor (practic alfabetul matematicii), în al doilea rind pentru parcurgerea programei. Matematica e insă un obiect de continuitate care cere între altele și mult studiu individual. Or. dacă elevul n-are deprinderi de lucru, dacă nici măcar nu deschide carteâ.„esto clar că lacunele se mențin și chiar se înmulțesc", Cam în aceiași termeni ne-a vorbit și profesoara ' de fizică Viviana Nica. în plus, ea ne-a mai spus: „La fizică apar elemente noi 

din cauză că înțelegerea unor fenomene. rezolvarea de probleme depind de cunoștințele de matematică. Ca treaba Să meargă mâ apuc mai intii să explic înmulțirea lui 0.25 cu 1,75 și abia după aceea trec la fizică. Așa că la catedra noastră singurul argument in a-1 trece clasa este să Vezi la elev un dram de bunăvoință, un minim efort in memorarea pe de rost a unei definiții, legi etc. Mă veți întreba poate care e cîști- gul in acest caz. dar nu eu sau Colegii mei, sau nu numai noi trebuie să răspundem".Desigur, o asemenea anchetă nu putea evita și o privire spre limba română. Și aici, carențele sint trainic consolidate și, ia fel ca la celelalte materii, nici nu se pune problema câ ole ar fi corectate în doi (patru) ani de liceu. Se vede și aici câ lacunele se datoresc lipsei oricărui control din partea familiei. Elevul are cultură doar din romane polițiste. La biblioteca școlii nu vine, iar acasă aceasta lipsește chiar și ca mobilă. (O paranteză se impune. Sint în treapta I și elevi buni la acest obiect. 

Nu de 9—-10, dar de 7—8. Ei au însă note mari și la matematică, fizică etc. O dovadă că cine vrea să învețe, Învață, și încâ la toate obiectele). Nu avem pretenția — repetăm — ca școala să-i scoată pe elevi experți în lingvistică. Dealtfel, școala nici nu-și propune asta, ci asigurarea însușirii unor deprinderi de întrebuințare corectă a limbii române. Spunea o persoană din liceu : „in fond, ce le trebuie, vor fi mecanici, șoferi, ăștia au limbajul lor propriu"(!). E o opinie. Noi însă subliniem altceva. Ideea integrării invă- țămintului cu practica iși are eficiența sa de necontestat. Dar nu a sugerat nimeni ca aceasta (Ii SC facă Oricum și mai «Ies in detrimentul stăpînirii limbii române. Cu atît mai mult cu cit un liceu, chiar industrial și chiar numai după treapta I, e totuși un liceu.Alte surprize. Intentînd un proces mediocrității, nu (Sutem să nu implicăm aici și alte cauze care la rîndul lor au avut și au un rol in existenta acestui fenomen. Iată spre exemplu o situație ținind de profilul li

ceului. fia ambele trepte acesta este dc electrotehnică. Ei bine, nu mai puțin de 5 discipline de specialitate Un să asigure pregătirea in acest profil. Paralelismele sini numeroase și inevitabile ; pierderea de timp importând. Oricum, situația se menține așa dc 5 ani. Dar să nu uităm și un alt aspect. Este de fapt binecunoscutul sistem „două săptămtni carte — două sftptămîni practică". Se știe ce calvar e cartea pentru majoritatea elevilor de atei. Vine „practica", vine și destinderea. Dar cind s-au acomodat fnai bine cu lenea, vine iar „cartea". Iar calvar, deoarece, pentru a intra in ritm, te trebuie vreo Sâptămîfiă. Iar cind abin-abia au început să mișto ceva (unii), vine iar practica. „Și așa alergăm unii după alții, spunea directorul educativ. Și ne trezim câ la sfîrșit de trimestru elevul e fn situația a ■)"<> (sau invers). Medie care obligatoriu face 9. O aritmetică Simplă, singura dealtfel la tare elevii se pricep. Dc Ce .așa ?“.
ALEXANDRU STROE

Acceptat, un
răn necesar conduce la altul

fia o primă șî superficială privire, Liceul metalurgie ieșean nu înregistrează pe linia pregătirii elevilor rezultate deosebite. Un argument ar fi locul 9 obținut anul trecut în întrecerea inițiată de Comitetul municipal Iași al U.T.C. pentru obținerea titlului onorant de cea mai bună școală din oraș. Nici după pri* mul trimestru a! acestui an școlar lucrurile nu par a se fi schimbat, Liceul metalurgic cla- e(îndu-se cam pe ultimate locuri ale acestui concurs, inregistrînd la cursurile de zi ufi indice de promovabilitate de 78.7 la sută. Din totalul promevaților doar 18.6 la sută sint elevi ce se pot considera buni, cu note peste 7. Iată și da Ce, discuția purtată cu e parte din profesorii acestui li* ceu s-a axat pe această temă. 

încereînd împreună să discernem cauzele și mijloacele de depășire a acestei stări de fapt.De la bun început se impune să facem niște precizări. Categoric, activitatea unei școli nu poate fi judecată doar prin lentila ufior cifre. în treacăt fie Spus, Liceul metalurgic a obținut niște rezultate deosebit de frumoase pe linia activității practice, a concursurilor pe meserii, a diferitelor acțiuni organizate în cadrul larg de întrecere cu alte licee similare ca profil din țară, a Festivalului național „Cintarea României", unde elevii și formațiile liceului au, obținut citeva remarcabile premii la faza republicană. Un cuvînt de laudă merită, de asemenea, colectivul de cadre didactice de aici. Din 28 de pro

fesori, 8 au gradul didactic I, 12 gradul îî, restul de 8 definitivatul. în linii mari, egte un colectiv tînăr și bine pregătit profesional. Nu este vorba doar de o impresie fugară, cit despre o realitate.Aprecieri laudative la adresa liceului va avea și directorul general al întreprinderii patrona- toare, tovarășul Nicolae Paras- can, întreprindere unde absolvenții liceului sint bine Cotați. Nu-i vorbă că întreprinderea ii ajută și-i sprijină în tot ceea ce fac, colectivul muncitoresc de aici avind suficientă maturitate politică și profesională ca să scurteze cit mai mult posibil drumul integrării in procesul specific al muncii acestor absolvenți. Exemple ar fi destule. Mai delicată ar fi problema me

diocrității și directorul Nicolae Parascan e cel mai în măsură să o acuze. In discuție nu e vorba neapărat de un anume nivel de cunoștințe (?i ei foarte important, bineînțeles), cit do o atitudine specifică a celor in cauză, atitudine de minimă rezistență, la marginea de prăpastie a teniei și indolenței. Tinărul obișnuit în timpul școlii cu psihologia celui ce știe că Va trece oricum, categoric nu poate fi un bun muncitor. în atare situații, ne spunea tovarășul . director, cel mai simplu e să sancționezi pe cei în cauză, dar mult mâi util și mai aproape de menirea noastră este să prevenim. Cum. cu ce mijloace și metode 7, asta rămine de văzut. Discuția noastră de la Liceul metalurgic ieșean a pornit de la această cotă inaită de interes. Deși cam lungă, introducerea noastră sperăm că a relevat un aspect important al problemei — și anume Că la metalurgicul ieșean există suficiente condiții pentru un proces instruetiv-educativ de calitate, cu rezultate pe măsură. Amabile și curtenitoare, gazde
le noastre, directorul liceului 
Nicolae Cudric și directoarea 
adjunctă Alexandrina Gnringioi 

ne vorbesc mai ales de faptul că la acest liceu nu se organizează concurs de admitere in prima treaptă și că, în lipsa unei publicități adecvate, can- didații preferă tnai intii liceele cu firmă din oraș —- „Negruzzi", „Racovițâ" etc, metalurgicului revenindu-i în toamnă acei elevi respinși în alto părți, elevi care vădesc încă de la primele ore lacune agonisite cu o grijă demnă de o cauză tnai bună in gimnaziu. Excepțiile SO numără pe degete. De aici, nivelul slab și mediocru, Coborîrca ștachetei de exigență etc, Aceasta ar fi o cauză, dar nu unica. Discuția demarează greu și vădește o timiditate inexplicabilă, căci in afara sincerității și a curajului o problemă atît de Complexă cum este ceti a mediocrității riscă să rămînă pe mai departe încurcata, inabordabilă, eu statutul fiedorit al răului necesar. Ne-am dat seama Că fiecare profesor din cei prezenți la discuție avea cite un of, O părete măcar, dar nimeni nu îndrăznea să pună, cum Se zice, degetul pe rană, deși citeva încercări 
au fost. Tovarășa directoare Alexandrina Goringioi a luat în 
discuție manualele, faptul că la 

unele Obiecte (matematică, fizică) par încropite, or, dimpotrivă. impun un ritm sufocant de predare. In discuție e luată și programa, destul de tiranică și nefJexîbflâ, programă ce nu ia în considerație realitatea că nu toți elevii sint excepționali, că la română spre exemplu, sînt prea mulți scriitori de predat, că elevii nu au timp să citească romanul luat în discuție în manual etc. 8*ar impune deci o Selecție. Profesoara Marta Ghiuș Va găsi o explicație mediocrității în rolul greșit atribuit școlii de către familie. în linii mari, nu se constată nici z> responsabilitate din partea părinților.Cam același rol decisiv il a- tribuie prof. Suzana Marco (di- rectoaie cu probleme educative) familiei. Asta nu Înseamnă Că nu mai sînt și alte cauze, dar „n-are rost să le comentăm acum". Părerea noastră sinceră și nepărtinitoare este că are rost, atita vreme cit nici o măsură fiu se poate considera e* ficace, dacă ea vizează doar e- fectul, nu și cauza. O atitudine critică și autocritică sintem si
guri că n*ar fi știrbit cu nimic din munca și prestigiul școlii. 
Cauzele mediocrității sînt in a* 

tară, dar și , înăuntru. A recunoaște acest lucru înseamnă bună credință și dorință de a îndrepta o anume stare de fapt. Am întîlnit elevi care nici măcar nu bănuiesc sensul cuvîntu- lui „mediocritate". EI ar fi : „acei elevi care nu vin la școală și sint hoți", „un elev care e- xetcită", „o stare bună", „majoritatea răspunsurilor care nu solicită pe cineva", „este a ființă sau lucru care îndeplinește toate calitățile", „o stare de iresponsabilitate", „O persoană care are o copilărie nefericită, tulburări de creier ori prin diferite dificultăți casnice (joacă, vagabondaj)". „mediocru 0 un elev prost", „care nu gîndește ce face", „nu are nici cele mai elementare noțiuni" etc. Am văzut niște caiete ale dirigintelui foarte bine întocmite. Caiete model în care erau consemnate vizitele Ia domiciliu, discuțiile cu părinții etc. Se muncește mult în această direcție, dar ce se intimplă cu elevii buni la majoritatea obiectelor și mediocri la alte citeva ? Ei fac parte din categoria celor cu disponibilități intelectuale mari. Ei au toate șansele să devină elevi Intr-adevăr buni și foarte buni. 

Se iau niște măsuri concrete cu aceștia sau in rintU»! mediocrilor intră numai coi cu 5 și 6 pe linie ? Este cazul Iui Apăvăloaie Petru, Arămcscu Teodor. Adă«- căiiței Paul (cls. IX-A). Și e* xemplele ar putea continua. Ne-a mai atras atenția puținătatea notelor la unele obiecte, lipsa linei ritmicități in notate. Intr-adevăr, sint niște greutăți la acele obiecte cu o singură oră pe Săptămină, dar să ne gindim că pînă la vacanță nu mai sînt nici două săptămini. în clasa a Xt-a mecanică, ca să dăm un exemplu, Achirei și Albu, deși n-aveau absențe, aveau in schimb rubrica albă la : chimie, biologie, economie, matematică, desen, mecanică etc. Am mai întîlnit. de asemenea note de practică trecute în rubrica de mecanică. Ia cate s-au adăugat două săgeți lămuritoare sensului real de citire. Sigur că toate a- cestea sînt niște accidente, niște aspecte ce, așa cum spuneam, nu caracterizează activitatea liceului. dar in același timp nu putem troce pe lingâ «Ie impasibili și voioși.
SORIN PREDA 

CATALIN BORDEIANU
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Miting de prietenie între tineretul
din Republica Socialistă România

și tineretul din Republica Populară Chineză

la sala Teatrului dramatic din Brașov a avut loc. joi după- amiază, un miting de prietenie între tineretul din Republica Socialistă România și tineretul din Republica Populară Chineză organizat cu prilejul vizitei a tara noastră a delegației Ligii Tineretului Comunist Chinez, condusă de tovarășul Wang Zhaoguo, prim-secretar al Comitetului Central al L.T.C.în deschiderea festivității, delegația tineretului chinez a fost salutată cu căldură de tovarășul Radu Lisenche, prim-secretar al Comitetului județean Brașov al U.T.C.A luat apoi cuvintul tovarășul Wang Zhaoguo, prim-secretar al C.C. al L.T.C. în timp ce poporul român se pregătește să sărbătorească cea de-a 40-a aniversare a zilei sale naționale — a arătat vorbitorul — delegația noastră întreprinde o vizită de prietenie în frumoasa dumneavoastră țară. Aducem cu noi cele mai sincere sentimente de prietenie din partea membrilor Ligii Tineretului Comunist Chinez, a întregului nostru tineret în continuare, vorbitorul a spus : O mare cinste a fost pentru noi faptul că tovarășul Nicolae Ceausescu, secretarul general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, a Primit pe toți membrii delegației noastre, aceasta constituind o expresie a înaltei atenții ce ni s-a acordat, demon- strînd prietenia strinsă. profundă, statornicită între popoarele și statele noastre. Aceste relații se adâncesc neîntrerupt în spiritul înțelegerilor convenite cu prilejul intilnfrilor și convorbirilor dintre tovarășul Hu Vaobang, secretar general al C.C. al Partidului Comunist Chinez, și tovarășul Nicolae Ceausescu, secretar general al Partidului Comunist Român.A fost prezentată apoi activitatea tineretului chinez, a Ligii Tineretului Comunist in Vederea înfăptuirii importanțelor sarcini trasate de cel rie-al XII-lea Congres al Partidului Comunist Chinez,, sarcini ce vizează un proces de profunde modernizări in toate domeniile de activitate. în acest . cadru, s-a evidențiat rolul important pe care îl joacă tinâra generație din R.P. Chineză în opera de edificare a socialismului.A fost exprimată îngrijorarea tineretului chinez față de deteriorarea situației internaționale, ca urmare a Politicii imperialiste. colonialiste si neocolo- nialîste. de forță și dictat, a intensificării cursei înarmărilor, a apariției unor noi focare de tensiune și conflict in diferi*,"

regiuni ale lumii. Aceasta implică — a relevat vorbitorul — o tot mai strinsă colaborare intre organizațiile de tineret, intre tinerii lumii vital interesați în edificarea unui viitor de pace și progres pe planeta noastră. Au fost exprimate calde aprecieri la adresa României pentru grila constantă față de destinele tinerei generații contemporane, pentru inițiativele consacrate promovării intereselor și aspirațiilor acesteia. încununate cu proclamarea de către Națiunile Unite a Anului Internațional al Tineretului.Luind cuvintul. tovarășul Nicu Ceausescu, prim-secretar al Comitetului Central al Uniunii Tineretului Comunist, a dat expresie profundto satisfacții pentru evoluția mereu ascendentă in raporturile de prietenie și eotaboeare dintre tineretul român și tineretul chinez, dintre U.T.C. si L.T.C. caro se dezvoltă avind la bază sirinsa colaborare dintre Partidul C<j- munist Român și Partidul Comunist Chinez, dintre conducătorii partidelor noastre, tova- varășul Nicolae Ceaușoscu si tovarășul Hu Vaobang. în continuare, vorbitorul a nrezen- tat pe larg preocupările actuale ale tinerei renerattl din natria noastră in lumina obiectivului strategic fundamental trasat de Coneresu! al XII-lea al P.C.R. privind trecerea României la un nou stadiu de dezvoltare, realizarea unei noi calități in toate domeniile muncii și vieții economico- soci’le. în acest context, a fost reliefată activitatea U.T.C. do educare patriotică, revoluționară, prin muncă și Pentru muncă a tinerei generații, de formare a unui om nou. constructor devotat al socialismu- lui si comunismului.Referindu-se la o serie de aspecte definitorii' ale vieții internaționale. vorbitorul a arătat că, alături de întregul nostru ponor, tineretul român este P-ofvmd fooriîorat de agravarea fără precedent a rfteaț’.el mondiale ca urmare a trecerii la. amplasarea de noi rachete nu- cleare pe continentul european, fapt ce a deschis o nouă fază în eseatad’-ea cursei înarmărilor. sporind pericolul izbucnirii unei catastrofe nucleare distrugătoare. A fost exoriirtat sprijinul deplin al tineretului român față de politica partidului si statului nostru, de inițiativele constructive ale tovarășului Nicolae Ceaușescu, în vederea opririi amplasării rachetelor nucleare cu rază medie de acțiune în Europa, pentru retragerea și distrugerea celor

progres
existente, pentru inițierea unor măsuri urgente de dezarmare, in primul rind de dezarmare nucieară, pentru scoaterea in afara legilor internaționale a tuturor armelor de distrugere în masă.Vorbitorul a exprimat in continuare atașamentul ferm al tineretului român la idealurile nobile de pace, colaborare și progres, subliniind Că Anul Internațional al Tineretului proclamat de O.N.U. sub mobilizatoarea deviză „Participare, Dezvoltare, Pace" trebuie să marcheze o intensificare a preocupărilor pentru promovarea intereselor si aspirațiilor fundamentale ale tinerei generații contemporane, o si mai amplă mobilizare a acesteia în pentru pașnic, si mai tră.La miting au participat membrii delegației de tineret din R.P. Chineză, numeroși tineri brașoveni.A» fost de față Li Zewang, ambasadorul R.P. Chineze la București. Angelo Miculescu, ambasadorul României la Beijing.în cadrul mitingului, desfășurat într-o atmosferă de caldă prietenie, specifică relațiilor dintre tinerii țărilor noastre, a axmt loc un schimb de drapele între U.T.C. și L.T.C.

♦în cadrul vizitei pe care o întreprinde in țara noastră, la , invitația Uniunii Tineretului Comunist, delegația Ligii Tineretului Comunist Chinez, condusă quo. tn’.ui tîlnittineri, _ . _ ___ ____ _ , ,,A.S.C. din muniăpîtd Brașov. Oaspeții au avui prileiul să cunoască o serie de aspecte din activitatea tineretului brașovean aneniat plenar în odera de înfăptuire a obiectivelor majore ale actualului cincinal.în aceeași zi, delegația tineretului chinez a fost primită de tovarășul Marin Nedelcu. nrim- secretst al Comitetului indetean Brașov ai P.C R.. președintele Consiliului popular județean, care a înfătisot un tablou sugestiv al morilor realizări obținute de colectivele de oameni ai muncii de ne aceste meleaguri in întimninarea celei de-a 40-a aniversări a revoluției de eliberare socială și națională, antifascistă și antiimperialistă de la 23 August 1944 și a celui de-al XIII-lea Congres al P.C.R.

edificarea unui a unei lumi mai drepte pe planeta lupta viitor bune noas-

do tove-ăȘul Wnng Zhao- prim secretar al Comite- Central al L.T C, s-a inși a avut convorbiri cu , cu cadre ale U.T.C. și

AGENDA nieo-științifice in domeniul industriei materialelor d" construcții și utilajelor specifice a- cestui domeniu.

ADUNARE FESTIVĂLa Exploatarea minieră Cav» rric, județul Maramureș — unitate distinsă recent, prin Decret prezidențial, cu înaltul titlu de ..Erou al Muncii Socialiste" — s» avut Inc. joi, adunarea festivă tfe decernare a „Steagului Roșu" și „Diplomei de onoare" ale Consiliului Centră) al Uniunii -Generale a Sindicateiw din România . pentru Ocuparea locului J în întrecerea socialistă pe anul 1933 dintre unitățile miniere ale t ării.într-0 atmosferă de puternic entuziasm, participanții la adunare au adresat o telegramă CLC. al P/.R. tovarășului NICOLAE CEAUSESCU, ia care se spune, printre altele :„la numele tuturor minerilor din Maramureș, ne reafirmăm eu acest prilej adeziunea noastră deplină și devotamentul nețărmurit față de politica Științifică, realistă, novatoare Și

Înțeleaptă a partidului și statului nostru, al cărui genial strateg și arhitect sintețl dumneavoastră. mult iubite și stimate tovarășe Nicolae Ceaușescu. însuflețiți tie minunatul dumneavoastră exemplu de slujire tu înalt devotament a intereselor și nătuințelOT supreme ale națiunii române, onorați și stimulați de înalta distincție pe care ne-ați conferi t-o. vă asigurăm. mult iubite și stimate tovarășe Nicolae Ceaușescu, Că Rintem ferm hotărîți Să nc îmbogățim experiența înaintată, să promovăm metode de exploatare a minereului de mare productivitate, să îmbogățim calitatea acestuia, să intensificăm cercetarea geologică pentru a pune în valoare noi zăcăminte, astfel ca. in anul celei de-a 40-a aniversări a gloriosului jubileu de la 23 August si al Congresului a! XTlI-lea al partida-

Iui, pe întregul cincinal și în perspectivă, să muncim mereu mai bine, mai eficient, sporiri- du-ne contribuția la realizarea programului' energetic si de materii prime elaborat de partid, sub înțeleaptă dumneavoastră conducere. Exprimin- du-ne, încă o dată, profunda noastră dragoste si recunoștință pentru grija statornică no care o manifestați față de Îmbunătățirea continuă a condițiilor de muncă și viață ale minerilor. comuniștii, toți minerii și oamenii muncii din Cavnicul Maramureșului vă adresează din adincul inimilor, dumneavoastră, mult iubite tovarășe Nicolae Ceaușescn și mult stimată tovarășă Elena Ceaușescu, urări de multă sănătate, putere de muncă și viată îndelungată, spre binele și fericirea națiunii noastre so- cialiste. pentru gloria si prosperitatea României socialiste".
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INFORMAȚII* FJOTE-SAH-FILATEUE-UMOR 
INSEMNARI-MUZICA* JOCURI-EPIGRAME

Pe cîțiva quadrați

Campania agricolă de primăvară
CU TOATE FORȚELE SATULUI

LA SEMANAT!Declanșat mai Intîi în unitățile situate in plin Bărăgan, semănatul s-a extins ieri în toate zonele JUDEȚULUI BUZĂU Practic toate utilajele sint in cimp, acționindu-se zi și noapte pentru Înscrierea tuturor lucrărilor in epoca optimă. După cum ne preciza tovarășul Gheorghe Mattel, director general la Direcția agricolă, sint mobilizate în cimp, pe toată durata zilei, toate forțele mecanice, toți specialiștii, echipele de cooperatori repartizate să asigure cu sămânță semănătorii". Iar pentru că timpul a fost după cum bine se știe nefavorabil înscrierii unor culturi in perioada calendaristică au fost extinse acțiunile de pregătire a terenului in schimburi prelungite și, acolo unde a fost cazul, pe toată durata nopții. Toți cei cate pot tainul tractorul sînt ta posturi In tarla. De un real ajutor ne sînt și tinerii, preciza interlocutorul nostru. — mulți dintre ei fiind repartizați să acopere volumul de lucrări ta pregătitul terenului cu o parte din utilaje.Lucru confirmat dealtfel și ta Comitetul județean al U.T.C. unde ni se preciza că, ținind

cont de condițiile specifice Me •acestei primăveri, au fost organizate 28 de bri<Azi uririste care acționează Ia se mi natul r «Rarilor ți, mai ales, ta pregătitul terenului. Dealtfel, fiecare -comitet comunal «d U.T.C. și-s stabilit un program propriu de acțitme, in fundție de suprafețele pe care le au de semănat, de urgențele pe care le ridică de la o zi ta alta cimpoi.Ieri a fost o zi în care s-a acționat din plin, tn consiliile -j- h'ce Ziduri, Poșta Gîtnău, Pogoanele au fost semănate peste ' 200 de hectare, specialiștii son- dind în permanență terenul pentru, a depista solele unde umiditatea permite intrarea utilajelor. De asemenea, terenul a fost pregătit pe mai bine de 1 000 hectare, neținindu-se practic Cont de -ritmurile planificate, încărcătura pe fiecare utitaj in parte depășind cu mult norma zilnică stabilită. în dimineața zilei s-a comunicat că și în consiliile Mihăileșii și Glodeann Siliștea s-a intrat la semănat toate utilajele.în jurul orei tarlaua Mal a gricole Stitpu. 10 am poposit cooperativei Președintele
cuin a- u*nității, tovarășul Ion Baboi, ve-

rîfrca umiditatea și temperatura din sol împreună cu inginera șefă Marieica Popinâ. La ora 6 intrase in brazdă, pentru o ultimă probă, mecanizatorul Alexandru Jîpa. După un scurt dialog, se hotărăște ca toate cele trei semănători repartizate pentru semănatul sfeclei de zahăr să intre in tarla. Ceea ce dealtfel și fac Grigore Vijiac și Fieri» Pătrașcn, împreună cu Alexandru Jipa. Președintele și inginera șefă verifică densitatea și adinclmea la care se seamănă. Reglarea utilajelor a fost făcută in funcție de starea solei. Totul decurge normal. Intr-o tarla învecinată alte două Semănători acționează la însâmînțat lucerna și borceag. Pînă in seara zilei sfecla de zahăr a fost semănată pe mai bine de 1B hectare, din suprafața totală de 220 hectare, iar lucerna și borcoagul pe 17 hectare, din cele 53 hectare cite sînt prevăzute a fi semănate in această primăvară.Aspectele reținute în urmă raiduhri întreprins ieri sint specifice tuturor unităților. Peste tot se acționează din plin, cfimpul antrenind în această perioadă toate forțele satului.
D. I. DINCA

nProba de foc“ pe ogoarele
județului Dîmbovița

Pentru

• Argeș ; peste 4 000 de tineri din 5 unități economice alo județului vor realiza peste sarcinile de plan o prodnoție in valoare de peste 2 milioane lei concretizată m : 13# bucăți tobe eșapament ARO. 2 șasiuri ARO, 15 autoturisme „Dacia 1 300", 00 t polietilenă de joasă presiune, 50 1 txrtietilenă de ' înaltă presiune • Botoșani : Snb genericul „Educație, economie. energic", peste 4 800 de vteciști din 7 unități ectmo-1 mice vor acționa pentru economisirea a 120 < materiale fe*• roase, reproicctarea unot subansamhle, remedierea unor semi- 
I fabricate. Valoarea lucrărilor ce se estimează a se realiza se ridică la peste 300 000 lei. • Olt t Cei peste 2 500 de tineri din principalele unități economice ale județului au declarat perioada 28—31 martie a.e. „Săptâniină record in producție șl Calitate" in care vor realiza suplimentar 4 t aluminiu, 34 t utilaj alimentar, 1,5 folie din aluminiu, 59 bucăți vagoane,1 50 bucăți boghiuri • Vrancea : In cadrul acțiunii „Linia tehnologică cu cri mai inalt randament", peste 11 000 tineri din 15 unități economice vrincene voi- participa la acțiuni de muncă in sprijinul producției in vederea realizării peste plan a unei producții in valoare de peste "30 000 lei • Dîmbovița: Uteriștii dintr-vn numir de 12 întreprinderi industriale și-au propus in această săptămină să dea suplimentar 15 tone oțel, 30 tone ciment. 10 tone țiței, 35 tone cărbune. 4 500 lămpi J electrice.
I ' •

| Foto-album
I •

PrieteniiFoto : VAtERlV TAfJASOF

WĂ-AMIEZILE TINERETULUI

La Ambasada Republicii Populare Revoluționare Guineea din București a avut loc, joi dimineața. prezentarea de condoleanțe In legătură cu încetarea din viață a tovarășului Ahmed Sekou Toure, secretar general al Partidului Democrat din Guineea, președintele Republicii Populare Revoluționare Guineea, personalitate remarcabilă a vieții politice africane și internaționale, prieten, apropiat al poporului român.în numele secretarului general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, tovarășul Nicolae Ceaușescu, Comitetului Central al Partidului Comunist Român, Consiliului de Stat și Guvernului Republicii Socialiste România, au fost transmise sincere condoleanțe Partidului Democrat din Guineea. Guvernului Republicii Populare Revoluționare Guineea, întregului popor guineez pentru această grea pierdere. Au fost exprimate, de asemenea, sentimentele de adincă compasiune, de profundă tristețe pe care le încearcă oamenii muncii din țara noastră pentru încetarea din viață a tovarășului Ahmed Sekou T-oure. conducător de seamă al poporului guineez, care și-a adus o contribuție hotărîtoare la lupta pentru eliberarea națională, pentru dezvoltarea economică și socială independentă a Guineei, la lupta popoarelor pentru dreptul fiecărei națiuni de a-și hotărî liber destinele, pentru pace, colaborare și ințelegere în întreaga lume.Condoleanțele au fost prezentate de tovarășii Petru Enacha, membru supleant al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., vicepreședinte al Consiliului de Stat, Ion M. Nicolae, viceprim-ministru al guvernului, Gheorghe Dinu, ministrul industriei chimice, Alexandru Roșu, ministru secretar de stat ta Ministerul Comerțului Exterior și Cooperării Economice Internaționale, Mihai Nicolae, adjunct de șef de secție la C.C. al P.C.R., Gheorghe Dolgu, adjunct al ministrului afacerilor externe. .

După prezentarea de condoleanțe, cei prezenți au păstrat un moment de reculegere.S-a semnat în cartea de condoleanțe deschisă la ambasadă.La București au avut loc convorbiri intre o delegație a Ministerului Industrializării Lemnului șl Materialelor do Construcții și o delegație ă Ministerului Construcțiilor și Materialelor de Construcții din Republica Populară Polonă. Cu acest prilej, miniștrii de resort din cele două țări. Ioan Horea și Stanislaw Kukuryka, au semnat, joi, un protocol și o înțelegere în care sînt prevăzute lărgirea schimburilor reciproce de mărfuri și adincirea colaborării teh-

La magazinul „Muzica" din Capitală s-a deschis ..Săptămi- no discului cehoslovac". în cadru! căreia este prezentată producția discografică a firmelor „Supraphon-, ton". .,Opus“ și „Pante
de carte greacă a joi, ta amiază, înUniversității din strada prezentate peste ■ — literatură so-

r

CI expoziție fost deschisă, „ Capitală, in sala cultural-științifict' Batistei. Sînt 250 de volume eial-politică, de largă informare științifică si letristieă, de artă, manuale școlare, precum și o serie de lucrări românești apărute in limba greacă.
argă informare enciclopedică, be-

în această primăvară timpul lucrătorilor de pe ogoarele JU
DEȚULUI DÎMBOVIȚA a căpătat noi dimensiuni. Acum fiecare oră, fiecare zi înseamnă mult. Ici-colo se execută lucrări de sezon în pomicultură, tăieri și copcii, se fertilizează pășunile și plantațiile, se lucrează cu maximă răspundere la eliminarea excesului de umiditate din sol. O amplă acțiune organizată de Comitetul județean Dîmbovița al U.T.C. sub genericul „Săptămâna curățirii și fertilizării pășunilor și plantațiilor" a a- dunat in cimp mii de tineri. La Văleni — Dîmbovița, 50 de tineri au executat, in timp record. lucrările pe 4 ha plantații, la Voinești elevii liceului au trecut in bilanțul activității 20 ha. Se acționează cu forțe sporite și in comunele Mănești, Dragomirești, in orașul Moreni.Tinerii, mobilizați de organizațiile U.T.C., sînt prezenți oriunde este nevoie de munca și entuziasmul lot. Foarte mulți participă acum la curățirea si fertilizarea pășunilor. La Valea Mare, bunăoară, 80 de tineri su luat în primire 20 de hectare, ta Brezoaiele 50 de tineri au fertilizat 20 de hectare pe care urmează să se planteze cartofi, la Băleni 100 de elevi au pregătit 4 ha pentru insămînțarea legumelor. Pe tinerii din orașul Eleni ii poți întîlni pe dealuri, acolo unde sînt pășunile, într-o săptămînă ei au fertilizat 15 ha și acțiunea continuă. Chiar dacă plouă, la Răcari se muncește. In mijlocul tinerilor care fac șanțuri pentru eliminarea apei, fertilizează pășunea se află Ion Achim, secretarul comitetului comunal, președintele cooperativei agricole de producție. Un prim bilanț este edificator. în cîteva zile s-au fertilizat 10 ba pășuni și s-au împrăștiat îngrășăminte pe 15 ha. La Odobești, Valejca Andrei, secretata comitetului comunal al U.T.C., se află — pe tâmp — tn fruntea tinerilor, elevii și profesorii liceului din Nucet lucrează in fermele proprii dar și în cumu

nă contribuind la apropierea momentuiui in care 6e va declanșa insămințatul. Exemplul secretarului comitetului comunal al U.T.C., Tiberiu Stoenes- cu, este urmat de sute de elevi. Zeci de tineri din bragodan-i fac șanțuri și rigole pentru eliminarea texcesului de apă in paralel cu lucrările de fertilizare a pășunilor.Trebuie recuperate intîrzierile mai ales la plantatul legumelor în solarii. Se ’lucrează intens in solariile tineretului din Bălani, Cernești, Potlogi, Petrești. în ferma legumicolă de Ia Potlogi, de pildă, lucrează multi tineri. Cele peste 400 000 de fire de răsaduri obținute in fermă reprezintă și contribuția tinerilor. Cuvintul de ordine aici este „toate legumele plantate in termenul prevăzut". Nimeni nu se uită la ceas, nimeni nu face e- conomie de energie. Se muncește, in orice condiții, atita timp cit este nevoie 1 O Săptămână record — așa cum am aflat din discuția cu Consantin Banu — secretar al Comitetului județean Dîmbovița al U.T.C.— Acționăm în cohtinuatc tu toate forțele — ne spune interlocutorul. Vremea continuă să devină favorabilă, dar activitatea în agricultură trebuie să se desfășoare fără întrerupere. Tinerii înțeleg Că au datoria să ta parte ta crearea tuturor condițiilor pentru obținerea, în acest an. a unor producții record in agricultură. ’ Constituim echipe de tineri care, lucrînd în două schimburi, vor sprijini unitățile agricole ta lucrările de Însămânțați. Do asemenea. în timpul liber și în orele de practică,, elevii vor participa la această lucrare de primă urgență ! în luna februarie am organizat o consfătuire cu peste 500 de tineri mecanizatori. S-au stabilit măsuri concrete pe caTe acum le înfăptuim. Valorificând o mai veche tradiție am organizat 13 șantiere locale la lucrările de îmbunătățiri funciare, ta Dobra, Băleni. Corbii-Mari, Odobești, Potlogi etc. Tinerii vor executa
LtDIA POPESCU

recuperarea 
restanțelor

Fascinanta tinerețe a infinitului micactivitate de creație, investind aici cele mai noi cunoștințe ale domeniului. Spunând a- ceâsta se impune să facem o scurtă paranteză. întregul personal muncitor, în frunte cu șeful secției, inginerul Dan Mazilu, este foarte tinăr. ine- , dia de vârstă făcind-o să fie printre cele mai tinere unități in cadrul ministerului de profil. Au fost repartizați aici cei mai buni absolvenți din promoțiile relativ recente ale facultăților de electronică și automatică.însoțit de tinărul inginer Adrian Năstase. secretarul Uneia dintre organizațiile U.T.C din secție, și el unul din cei mai buni absolvenți ai Facultății de electronică și telecomunicații din București, parcurg in continuare secvențele procesului tehnologic. Iată, de pildă, fazele în care se realizează proiectarea, asistată și de microprocesor, a circuitelor integrate, un proces complex și deosebit de eficient, prin care specialiștii asamblează așa-numitele „structuri repetitive". Lucrea-

(Urmare din pag. 1)lumina nu au nimic din tensiunea și forța tehnologiilor mecanice sau electronice alte celorlalte industrii prelucrătoare.tn Secția „2409“ se produc circuite integrate. Termenul a început să fie familiar și frecvența pronunțării lui se leagă neîndoios de explozia lumii miniaturale a electronicii, Intr-un asemenea circuit, realizat pe o infimă particulă de șiliciu, ..încap" astăzi foarte multe componente și circuite, care ocupau pînă mai ieri un volum imens. în comparație cu dimensiunile de astăzi. Pe pian-’ șetele proiect anților un asemenea circuit e reprezentat printr-un hățiș nesfirșit de careuri și linii, un păienjeniș de formă ca suprafața unei întinse regiuni văzute din avion. Tinerii ingineri electronist) Alexandru Hartular, Gabriel Tănase. Nicolae Marinesen, Adrian Segal și ceilalți specialiști din sectorul de pro- iectare realizează o complexă

ingineri Ale*RAză aici tinerii xandrn Păunescu. Radu peanu, Octav Chirie», Ghear- ghe Balaban și alții. Odată proiectate și desenate, circuitele sint transpuse pe așa-nu- mitele ..măști", niște suporturi de mari dimensiuni tuite dintr-o substanță mănătoare peliculei de Procesul de fabricație al tilor are loc in încăperi cu temperatură și umiditate strict controlate, unde tinerii specialiști Silviu Pucheanu, Anca Chirica, Viorel Bădoles- cu. Cornelia Bădwlescu, Dorina Popa și ceilalți colegi ai lor par niște cosmo- nattți care levitează intr-o lume alba și transparentă. In compartimentele atelierului de „fabricație structuri" asemănarea cu tehnica spațială e și mai evidentă. Mă mulțumesc să privesc prin geamul transparent ceea ce se petrece acolo in atmosfera menținută la parametrii riguroși de către aparatele de condiționare. Inginerii Eliza Stoica, Tiberia FiUmoa și colegii lor realizează cu infinite

alcă- asC- fihn. mfiș- albe.

precauții și extremă acuratețe această trecere îh mi» crocostnosul materiei semiconductoare. Urmează asamblarea circuitelor, ceea ce înseamnă separarea acestora din masa plăcuței purtătoare, fixarea legăturilor și incorporarea în rășini, faze ale procesului tehnologic în care lucrează tinerii specialiști Grigore Marinescu, Gheorghe Grigore, operatoarele Mariana Păunestu, Mari» Mocanu și Maria Marin. Foarte Complexă și dificilă e și operația detestare, o aparatură sofisticată, asistată de calculatoare Specializate evaluează parametrii și comportarea circuitelor elitninindu-le automat pe cele defecte. Inginerii Adrian Năstase, Radu Răpeau», operatoarele Lili Tănăsie și Ni- coleia Nicu s-au specializat In selecția repidă și fără greșeală a circuitelor realizate in Secția -.2 100". produse cărora Ii Se alătură și realizările de ultimă oră în domeniul circuitelor cu viteză mate și consum redus de energie, numitele LPS. direcție ins-au specializat inginerii' Do- rin Seremeta și Sorin Negru.
așa- care

Sîntem în valea Mirajului. <Hn județul Mureș, unde locuitorii, ie- șiți eu sutele Sa «mp, grăbesc efectuarea lucrărilor de sezon. Vttsanții nordici păstrează încă semnele iernii, i» timp ce în zonele deschise cooperatorii auînceput grăpatul ogoarelor, pregătirea lor pentru semănat cuutilajele ușoare, trase de animale. Asemenea secvențe intîlniwi Stejeriș. Foi, Nicoteștt. lUeoi alte localhăți. La Vngheni, __ _Cutăm *cu tovarășul Ionel Florea. președîntete cmtslliolui xmic. „In Ciuda vremii, relevă, putem evidenția o bună activitate în legumicultura. Pregătirea din timp a «dariilor, a răsadurilor permite ca plantarea lor să se execute conform graficului. In unele ferme a început semănatul rădăr.i- noasel&r. Obiectivul principal, care nc mobilizează în aceste zile eforturile, este semănatul. Practic, nu mai avem <se aștepta de la vreme. De aceea ern început aetîvttătea pe parcele mici, acolo unde starea terenului permite intrarea utilajelor'.Firesc s-a început cu culturile din prima urgentă, in parcela Rotunda tilscutăm cu Victor Balerini, inginerul șef al C.A.F. Ungheni, „Am semănat 1ft hectare cu tnazăre și 15 hectare eu trifoi — ne informează fflnsul. Avem teren pregătit și credem că tn 8 zile terminăm culturile din primă urgență. Iar dacă temperatura âm sol va permite, vom începe imediat semănatul sfeclei".Informații similare primim Ia CerghM, în parcela „Itozst*, de la mecanitatorii Vaslle Moldovan și Pfertirie Rusu. care, sub supravegherea inginerului Ion Chibul- cutean. seamănă tn două sole apropiate trifoi si luqernâ. 2ă hectare, din 30 planificate, au fost semănate ta C.aja «hcorghe Dej*. „Continuăm semănatul mazăre! și trifoiului, ne informează Johan Somodi, președintele cooperative!. și pregătim terenul pentru sfecla de zahăr-.La Ciba, parcelă aparținătoare de C„A-P. Crâciunești, mecanizatorul Arpad Kuu seamănă mazăre. tn două zile a semănat 13 hectare. Lucrarea se execută sub supravegherea șefului de fermă, tânărul inginer ton Troznăl. Urs ARO alb se oprește la margined parcelei. Coboară din ei Ioah Sl- medrea. inginerul șef el CUaSC, Sl Hie Tehșe. inginerul șef al cooperativei. Sînt îhtr-0 acțiune care se numește urmărirea stării de vegetație a culturilor semănate în toamnă, depistarea solelor accesibile utilajelor Ia pregătita! terenului pentru semănat, Urmărirea condițiilor In care se execută lucrările. „Ceea ce se execută întrunește contHtiîte de calitate. apreciază loan stmedrea. Din păcate, viteza de lucru este încă sub cea planificată, dar va spori considerabil tn următoarele zile".Aflăm, în continuate, ca la Crâ- ciunești se seamănă ovăzul. iar suprafața destinată colturi! inului, So de hectare, este pregătită pentru semănat. De asemenea, Sint pregătite 45 hectare, din 130 planificate, pentru sfecla de zahăr. „Care este stadiul lucrărilor la nivel de consiliu unief-, ne interesăm. „Semănatul culturilor clin prima urgență, respectiv mazărea, ovăzul, culturile furajere, s-a declanșat în toate unitățile. Avem asigurate sămînța și erbi- cMele. Utilajele repartizate pe lucrări au asigurate aarburântii. Avem pregătite pentru plante tehnice în jur de Wo hectare, deci un avans de două zile, ur» mind ca în Miale următoare să impulsionăm ritmul a®, la pregătirea patului germinativ, cit și ta semănat, utillzînd dacă va fi nevoie și semănăturile eu tracțiune animală, care sint pregătite în acest sens". O astfel de situafle tatnnim și în nnitau aparținătoare de CUASC Tirgu Mureș si îerturt. tn toate unitățile se hi- creară intens. Pentru realizarea vitezelor planificate, toate utilajele trebuie folosite cu maxim randament tn fiecare clipă bună de lucru, pe pareeteie și satele care permit executarea lucrărilor.

Frumoasa inițiativă a Teatrului „C. Tănase", de a organiza „După-amiezi ale tineretului", continuă. Sîmbătă . 31 martie, la ora 16,30, ja sala Savoy a teatrului Va avea loc un foarte atractiv spectacol de „Muzică rock și poezie", cu participarea unor îndrăgiți actori, intetpreți foik și

a unui tinăr grup rock în plină afirmare, OM. între numele de pe afiș distingem pe Radu Gheorghe, Cornelia Oseciuc, Gabriel Jencec, Silvia îlieș. Gtfeor- glie Gheorghiu. Spectacolul este prezentat de cunoscutul specialist Fl-orin-Silviu Ursulescu.
U. O.
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Șoseaua e ume
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care vorbesc de 
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Zi’resc O moară. 
Intru pe ușa grea 
Și-l caut pe morar. 
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rie. Toată fata lui 
este ptMnntă mi 
praf alb de făină. 
TI cheamă Gheor- 
ghe Ncdctcn.

— Mai simte.

oare, morarul mi
rosul ?

— Care miros t
— Mirosul aces

ta de ftină-,
— Cum să-t mai 

simți. Aici am 
douăzeci și einei de 
ani de morărit ți 
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GABRIEL G. 
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UN COMPLEX PR06RAM 
DE ACȚIUNI EDUCATIVEIh conformitate cu Hotă- rires Comitetului Politic Executiv al C.C. al P.C.R. din 24 februarie, cu orientările ți indicațiile formulat- de secretarul general al partidului nostru, tovarășul Nicolae Ceauțescu, la Ședința Consiliului Sanitar Superior, ne preciza recent I- leana Piva, președinta Consiliului municipal o! tinerelor fete. Comitetul municipal București al U.T.C. va desfășura o amplă activitate organizatorică, politică și de educație în riadul tineretului pentru înfăptuirea politicii demografice a partidului, acționînd pentru dezvoltarea in toate familiile, in primul rind a dorinței de a avea copii, a femeilor tinere de a deveni mame, pentru creșterea numărului de Căsătorii, pentru întărirea familiei — cnluta de bază a societății noastre socialiste» în colaborare eu Consiliul municipal al Sindicatelor. Comitetul municipal al femeilot. Direcția sanitară, arăta Ileana Piva, vor fi taste măsuri ea la nivelul fiecărui sector al Capitalei, în întreprinderile bucureștte- he tu pondere feminină, in
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Justețea și realismul politicii externe românești 
confirmate deplin de evoluția vieții internaționale

I
n spiritul atît de specific vieții politice a României contemporane de a supune a- tenției întregului popor toate marile probleme ce privesc prezentul și viitorul patriei. Plenara C.C. al P.C.R. din 21—22 martie 1984 a dezbătut și aprobat o serie de documente referitoare la aspecte majore ale dezvoltării noastre actuale, ca și la principalele orientări de perspectivă. între aceste importante documente, adoptate în unanimitate, se înscrie și Raportul cu privire la activitatea internațională a partidului șl statului nostru în 1983 și principalele orientări ale politicii externe in anul 198-1.Evidențiind faptul că, in anul trecut, activitatea internațională a partidului și statului nostru s-a desfășurat în conformitate cu obiectivele trasate de Congresul al Xll-lea .și Conferința Națională ale Partidului Comunist Român, documentul adoptat de recenta plenară a Comitetului Central al partidului subliniază do la început remarcabila contribuție a conducătorului partidului și statului nostru, tovarășul Nicolae Ceaușescu. la elaborarea și transpunerea în viață a acestei politici. Este această contribuție, ce se bucură de o largă recunoaștere internațională, cu atît mai relevabilă, eu cit desfășurarea evenimentelor internaționale confirmă întru totul justețea și realismul aprecierilor și orientărilor formulate de partidul nostru, de președintele Nicolae Ceaușescu.Aflată sub semnul unei, exemplare continuități, atît in ceea ce privește principiile promovate, cit și căile practice de acțiune în probleme ce privesc relațiile țării noastre cu alte țări ale lumii și probleme ale dezvoltării lumii de azi, politica externă românească s-a definit și s-a impus atenției opiniei politice mondiale prin consecvență. realism și caracter constructiv. Dinamica acestei activități este impresionantă: în prezent. România intreține relații diplomatice cu 139 de state, iar schimburi economice și comerciale cu 150 de țări. Acest tablou amplu, ce cuprinde țări socialiste, țări în curs de dezvoltare, țări occidentale este cu atît mai impresionant cu cit țara noastră iși întemeiază relațiile cu toate statele pe principiile unice ale egalității în drepturi, respectului independenței și suveranității naționale neamestecului in treburile interne și avantajului reciproc, nerecurgerii la forță și la amenințarea cu forța.O succintă retrospectivă a principalelor acțiuni de politică externă desfășurate anul trecut. de partidul și statul nostru pune in lumină importanța deosebită a dialogului la nivelul cel mai inalt, concretizat în în-

tîlnirile și convorbirile tovarășului Nicolae Ceaușescu cu șefi de stat și guvern, contactele și schimburile de păreri cu conducători de partid și mișcări de eliberare națională, primirea unor personalități ale vieții politice, economice și cultural-so- ciale din diferite țări. în conformitate cu principalele direcții de acțiune trasate de forumurile partidului, România socialistă, Partidul Comunist. Român au pus și pun în centrul activității lor internaționale dezvoltarea continuă a relațiilor de prietenie și colaborare cu toate statele socialiste, în primul rînd cu cele vecine. în anul care s-a încheiat, au avut loc întîlniri și vizite cu membri ai conducerilor de partid și de stat dintr-o serie de țări socialiste. care au constituit noi și importante momente în dezvoltarea relațiilor țării noastre cu aceste state. De o înaltă apreciere din parted partidului și a întregului popor s-au bucurat activitățile desfășurate de tovarășul Nicolae Ceaușescu la Consfătuirea Comitetului Politic Consultativ al statelor participante la Tratatul de la Varșovia care a avut loc la Praga in ianuarie 1983 și la întîlnirea de la Moscova din iunie anul trecut a conducătorilor de partid și de stat din unele țări socialiste europene. în 1984, în același spirit, conducerea de partid și de stat a țării noastre va acționa în continuare pentru adîncirea raporturilor de prietenie și colaborare cu toate statele socialiste, acor.dînd o deosebită atenție bunelor relații cu Uniunea Sovietică și cu celelalte țâri vecine. Semnificativ pentru stadiul relațiilor României cu țările socialiste este faptul că țările socialiste dețin o pondere de 53 la sută în cadrul relațiilor economice ale țârii noastre.Remarcabilă este activitatea desfășurată în ultimii ani pentru extinderea și diversificarea relațiilor României socialiste cu țările in curs de dezvoltare. Și în viitor, relațiile politice, economice, cooperarea în producție și in alte domenii cu țările in curs de dezvoltare și nealiniate vor fi extinse. România, ea insăși țară in curs de dezvoltare, va lărgi conlucrarea și solidaritatea cu aceste state. în lupta pentru progres economic și social, împotriva imperialismului și neocolonialismului, pentru instaurarea unei noi ordini economice internaționale.Dezvoltarea raporturilor cu toate statele, fără deosebire de orinduire socială, în spiritul politicii de coexistență pașnică, va constitui, de asemenea, o orientare promovată cu consecvență. Așa cum subliniază documentul adoptat de Plenara C.C. al P.C.R. din 21—22 martie, in general România se va pronunța și va milita pentru o largă colaborare internațională intre toate statele în vederea creării

climatului in care fiecare națiune să poată să-și realizeze aspirațiile de pace și bunăstare, de dezvoltare economică și socială.Sint, dealtfel, larg cunoscute și se bucură de o mare prețuire pe plan internațional contribuțiile țării noastre la lupta dusă pe plan internațional pentru soluționarea problemelor lumii contemporane în interesul tuturor națiunilor, pentru triumful politicii de pace, destindere, securitate și colaborare între toate popoarele. Justețea unei asemenea politici, realismul ei sint puse în lumină cu tot mai multă forță, cu tot mai multă hotărire de însuși cursul vieții internaționale. In condițiile agravării situației internaționale. ale creșterii pericolului unui război nuclear, care ar pune în primejdie existența popoarelor, insăși viața pe planeta noastră, prioritatea pe care țara noastră, tovarășul Nicolae Ceaușescu o acordă e- forturilor îndreptate spre stoparea cursei înarmărilor .și trecerea la dezarmare, in primul rind la dezarmare nucleară, oferă imaginea înaltei, responsabilități cu care partidul și statul nostru acționează într-o problemă cardinală a vremurilor noastre. Sint bine cunoscute inițiativele de rezonantă planetară, neobositele demersuri pornite din capitala României pentru a se. ajunge la înțelegeri în interesul popoarelor in ceea ce privește înarmările nucleare pe continentul european. Argumentele substanțiale in favoarea opririi amplasării în Europa de noi rachete nucleare americano cu rază medie do acțiune, demontarea și stocarea celor aduse.- încetarea aducerii de noi rachete cu rază medie de acțiune și, corespunzător, oprirea contramăsurilor anunțate do. Uniunea Sovietică și reluarea negocierilor dintre U.R.S.S. si S.U.A.. acțiunile susținute în favoarea realizării acestor mari deziderate ale popoarelor europene. ale popoarelor lumii în general s-tm constituit în tot atîtea dovezi ale principialității și dirzeniei ctt care tara noastră acționează pentru pace, pentru eliberarea omenirii de ncrsoec- tiva unui catac’ism nimicitor. Pentru concentrarea tuturor activităților umane, a tuturor recurselor spre binele omului, spre asigurarea libertății, bunăstării și demnității ființei umane.Sint atîtea direcții mari de acțiune care cer concentrarea și concertarea eforturilor popoarelor. sint atîtea domenii ale progresului si civilizației care reclamă unitatea de acțiune a tuturor forțelor progresiste. înaintate ale contemporaneității. România socialistă, președintele Nicolae Ceausescu prooun soluții viabile, de durată la aceste probleme, vin cu propuneri și acțiuni neobosite, a căror valabilitate este tot mai mult pusă

în lumină de însuși cursul vieții mondiale. Intre înarmare și dezarmare, intre confruntare și dialog, intre politica de dictat și politica de participare egală la toate marile decizii, la toate marile aspecte ce privesc viata popoarelor. România socialistă s-a situat și se situează in permanență de partea rațiunii, a imperativelor celor mai urgente reclamate de tendințele mari, de procesele obiective desprinse în urma unei analize științifice, viabile a fenomenelor și tendințelor ce se manifestă în prezent la scară planetară. De aceea azi. în lume, este rostit cu considerație și respect numele României, al președintelui Nicolae Ceaușescu ori de cite ori se pledează pentru dezarmare, pentru negocieri, pentru instaurarea unui climat de securitate și cooperare in lume, pentru lichidarea subdezvoltării și edificarea unei noi ordini e- conomice internaționale, pentru accesul neîngrădit la cuceririle științei și civilizației, pentru dreptul tuturor popoarelor de a participa la viața internațională și a hotărî în legătură cu viitorul lor.Toate aceste mari probleme ale omenirii pe care tara noastră și le-a asumat în numele înaltului umanism revoluționar care reprezintă cheia de boltă a politicii externe românești se regăsesc, detaliate, in cuprinzătorul document prezentat recentei plenare din martie și aprobat de aceasta. Impresionează și de această dată clarviziunea cu care sint prezentate toate marile decizii de acțiune, orientările pentru viitoarea politică externă a partidului și statului nostru, cu atît mai mult cu rit ne regăsim alături de forțele cele mai înaintare ale omenirii, în idealuri comune. în deziderate ardente, în voința și hotă- rîrea de a acționa neprecupețit pentru viată, pentru pace, pentru colaborare în lume. Așa cum sublinia tovarășul Nicolae Ceaușescu, activitatea internațională a partidului și statului nostru în 1934, anul celei de-a 40-a aniversări a revoluției de eliberare socială și națională, antifascistă și antiimperialis- tă și al celui de-al XIII-lea Congres al partidului va fi consacrată dezvoltării colaborării și solidarității cu toate popoarele lumii, cu 1 forțele revoluționare, progresiste, democratice, antiimperialiste de pretutindeni. triumfului idealurilor de libertate și independență ale popoarelor, opriri cursei înarmărilor și trecerii la măsuri concrete de dezarmare. în primul rind de dezarmare nucleară. cauzei păcii si colaborării între toate națiunile lumii, pentru o lume mai dreaptă și mai bună pe planeta noastră. Așa cum o cer interesele supreme ale poporului român, asa cum o cer interesele supreme ale epocii în care trăim.
DOINA IOVANEL
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Necesitatea trecerii la măsuri concrete,
eficiente pentru oprirea cursei 

inarmărilor și înfăptuirea dezarmării 
INTERVENȚIA ȘEFULUI DELEGAȚIEI ROMANE 

ÎN CADRUL ȘEDINȚEI PLENARE A CONFERINȚEI 
PENTRU DEZARMARE DE LA GENEVAGENEVA 29. — Trimisul«Agerpres, Constantin Țintea, transmite : Concepția și inițiativele României, ale tovarășului Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, cu privire la necesitatea trecerii la măsuri concrete, eficiente pentru oprirea cursei înarmărilor și înfăptuirea dezarmării, in primul rind a dezarmării nucleare, pentru înlăturarea pericolului războiului nuclear, pentru eliminarea cu dcsăvirșifo a forței și amenințării cu forța din relațiile internaționale au fost reafirmate la Conferința pentru dezarmare de la Geneva, in cadrul ședinței plenare de joi. de șeful delegației țării noastre, ambasadorul Ion Datcu.Evidențiind că, în condițiile internaționale actuale, sesiunea din acest an are o importanță excepțională, vorbitorul a relevat că restabilirea și dezvoltarea încrederii reciproce, ca și întărirea securității fiecărei națiuni devin exigențe fundamentale pentru asigurarea păcii, a destinderii și cooperării în lume. România — a arătat vorbitorul — acordă o importanță deosebită lucrărilor Conferinței pentru dezarmare. O securitate reală nu se poate realiza decît prin inițierea și promovarea constantă a unor măsuri efective de dezarmare, in primul rind eliminarea pericolului unei noi escalade a înarmărilor nucleare pe continentul european și prevenirea unui război termonuclear catastrofal pentru omenire.în vederea atingerii acestui obiectiv, se impune să fie întreprinse eforturi sporite, serioase, fiind necesară crearea tuturor structurilor organizatorico adecvate pentru desfășurarea de negocieri în problemele încredințate conferinței de către Adunarea Generală a O.N.U. La încheierea lunii martie, se poate afirma nii au se, că poziții țindu-se, astfel, căutarea, in continuare, a unor soluții de compromis. spre a se trece în cel mai scurț timp la angajarea de negocieri de fond in mai multe organisme.în continuare. vorbitorul a subliniat eforturile desfășurate

de țara noastră in luna martie, înd a deținut președinția Conferinței pentru dinamizarea lucrărilor, pentru «ameliorarea contactelor intre delegațiile participante, identificarea de posibilități de armonizare a pozițiilor, astfel, incit să poată fi realizate soluții pe baza cărora să fie posibil consensul. In ceea ce privește, insă, negocierile propriu- zise din cadrul conferinței — a subliniat ambasadorul român — nu ne putem considera satis- făcuți de rezultatele lor în raport cu agenda și sarcinile de o deosebită importanță ce revin acesteia.Șeful delegației țării noastre a lansat un apel delegațiilor participante de a acționa în spirit constructiv, responsabil, pentru ea la conferință să fie realizate soluții reciproc acceptabile și, în final, măsuri concrete de dezarmare. în conformitate cu marile sarcini aflate în fața forumului de la Geneva, cu exigențele momentului actual și așteptările popoarelor

încheierea lucrărilor Congresului
Partidului Țărănesc Unit din Polonia

Cuvintarea lui Wojciech JaruzelskiVARȘOVIA 29 (Agerpres). — La Varșovia s-au încheiat lucrările celui de-al IX-leâ Congres al Partidului Țărănesc Unit din Polonia.Luind cuvîntul în cadrul lucrărilor, Wojciech Jaruzelski, prim-secretar al C.C. al P.M.U.P., președintele Consiliului de Miniștri al R. P. Polone, a evidențiat — relatează agenția P.A.P. — colaborarea dintre Partidul Muncitoresc Unit Polonez și Partidul Țărănesc Unit, subliniind că transformările petrecute în ultimii 40 de ani au sporit și adincit legăturile care unesc muncitorii și țăranii, orașul și satul polonez.Wojciech Jaruzelski a relevat, totodată, că opțiunea marxist- leninistă. logica procesului istoric, locul de frunte ocupat de clasa muncitoare in construirea socialismului au făcut din rolul de conducător al P.M.U.P. o lege organizatorică vitală și o necesitate imperioasă, iar formele de colaborare dintre cele două partide se îmbogățesc continuu. impulsionind creșterea răspunderii comune pentru statul socialist.Reliefînd că importanța Congresului P.Ț.U. este determinată de situația economică a țării, de situația agriculturii și industriei alimentare, primul secretar al C.C. al P.M.U.P. a arătat că necesitățile alimentare ale țării trebuie să fie asigurate din resurse proprii, iar sectorul socializat

— cooperativele de producție șl gospodăriile de stat — se impune să devină un sector model.Congresul a ales organele de conducere ale partidului. în funcția de președinte al Comitetului Director al Partidului Țărănesc Unit a fost reales Roman Malinowski.
BUDAPESTA

Lucrările sesiunii
Comisiei DunăriiBUDAPESTA 29 (Agerpres). — La Budapesta au avut loc lucrările sesiunii a 42-a a Comisiei Dunării, la care au participat reprezentanții statelor membre, iar în calitate de observatori reprezentanții Ministerului Transporturilor al R.F. Germania. precum și delegați ai C.E.E., O.N.U., C.A.E.R.. U.I.T.. Comisiei Oderului. Sesiunea a examinat probleme juridice de organizare și financiare și a adoptat documente privind dezvoltarea și asigurarea securității navigației pe Dunăre.Reprezentantul țării noastre, ambasadorul Victor Bolojan, a fost ales in funcția de vicepreședinte at Comisiei Dunării pentru perioada 1984—1986.

că intr-o serie de dome- fost înregistrate progre- un important număr de au fost conturate, permi-
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în favoarea dezarmării și păcii

BEIRUT 29 (Agerpres). — înaltul comitet politico-militar formal, prin hotărirea Conferinței asupra dialogului din- Liban, din reprezentanți politici și militari ăi armatei libaneze și ai celor trei miliții principale — druze, șiite și creștine . —y întrunit sub conducerea președintelui Amin Gemayel. a hotărât încetarea focului in cele două sectoare ale Beirutului și în suburbiile acestuia, informează agențiile Associated Press și Reuter.Participants au căzut de acord, dc asemenea. asupra deschiderii „liniei verzi", care separă cele două sectoare ale Beirutului, sub supravegherea forțelor naționale dc poliție, precum si asupra unui , plan de redeschidere a portului și aeroportului internațional Beirut, adaugă aceleași surse.BEIRUT 29 (Agerpres) — J’ri- mul ministru fie Al-WaZzan, miercuri libanez, Shâ- a condamnat seara bombardamentele din Beirut și împrejurimi, care sint îndreptate îndeosebi împotriva populației civile. El a lansat un apel la respectarea încetării focului si a calificat uciderea persoanelor nevinovate drept „masacru", care nu are nimic comun cu războiul, menționează agenția France Presse.PARIS 29 (Agerpres) — Guvernul francez a acceptat să trimită la Beirut un grup de militari pentru a supraveghea aplicarea încetării focului, informează un comunicat al Ministerului Relațiilor Externe al Franței. Observatorii — notează agenția France Presse — vor fi subordonați înaltului comandament politic și militar libanez, creat in urma hotâririi Conferinței asupra dialogului in Liban. de la Lausanne.

TUNIS 29 (Agerpres). — La Tunis a început, joi. reuniunea Consiliului ministerial al Ligii Arabe, la care participă miniștrii de externe și alți reprezentanți din 21 de țări membre ale organizației. Sint examinate, cu prioritate, ultimele evoluții ale problemei palestiniene, situația din teritoriile arabe ocupate de Israel, conflictul iraniano-ira- kian, relațiile interarabe și in- terafrieane.în unanimitate, participantii au hotărit realegerea lui Chedli, Klibi (Tunisia) in funcția de secretar general al Ligii Arab'e.■ • • ILONDRA 29 (Agerpres) — „Retragerea forțelor israeliene din sudul Libanului reprezintă o condiție principală și esențială pentru reîntoarcerea ambasadorului egiptean în Israel, întrucît Egiptul nu acceptă ca partea de sud a acestei țări să devină o nouă Cisiordanie" — a declarat vicepremierul și ministrul egiptean al afacerilor externe. Kamal Hassan Aii, în- tr-un interviu acordat ziarului de limbă arabă „Al Chark Al Awsat“, care apare la Londra, informează agenția M.E.N.

HELSINKI 29 (Agerpres). — La Universitatea din Turku, Finlanda,- a avut loc festivitatea de donare a linei colecții de cârti și lucrări românești Facultății de limbi romanice a uni-, versității respective.Fondul de lucrări cuprinde, in principal, volume din vastă Operă social-politică. economică, filozofică și pe probleme internaționale a tovarășului Nicolae Ceaușescu. președintele Republicii Socialiste România.Au fost donate, de asemenea, lucrări referitoare la istoria, cultura, știința și arta poporului român, la 'dezvoltarea multilaterală a României in anii construcției socialiste.Cu acest prilej, s-au scos în evidenta prodigioasa activitate și rolul hotărîtor ale tovarășului Nicolae Ceaușescu in elaborarea și înfăptuirea politicii interne și externe a statului român, contribuția sa deosebită la soluționarea problemelor internaționale, pasiunea și devotamentul cu care luptă pentru întărirea păcii, prieteniei și colaborării în lume.

WASHINGTON 29 (Agerpres) — în Statele Unite a fost constituită Coaliția pentru folosirea pașnică a spațiului cosmic, din care fac parte oameni politici marcanți și reprezentanți ai unor organizații obștești dc prestigiu, a anunțat la o conferință de presă deputatul George Brown Jr. (democrat, din partea statului California), transmite agenția Associated Press.Printre organizatorii coaliției se mimară un senator, 12 membri ai Camerei Reprezentanților, cunoscuți oameni de știință americani, precum și organizații ca Asociația adepților controlului asupra înarmărilor. Federația oamenilor de știință americani, „Medicii. în luptă pentru responsabilitatea socială", Liga alegătoarelor, „Femei, luptați pentru pace" și altele.Organizația iși propune să lupte pentru îheetarea totală a experiențelor cu armele ăntisa- țelit, încheierea unui tratat intre S.U.A. și U.R.S.S. care să interzică acest sistem. încetarea finanțării activităților de creare a unui „sistem strategic de apărare" în cosmos și respectarea prevederilor Tratatului sovieto-american privind limitarea sistemelor de apărare anti- rachetă din anul 1972.

ATENA 29 (Agerpres) — La propunerea primarului orașului Pireu, Yannis Papaspirou, municipalitatea orașului a votat in unanimitate pentru proclamarea acestuia drept zonă denucleari- zață și a portului Pireu' drept ..port al păcii". Hotărirea municipalității s-a bucurat apreciere largă în rîndul populației Biroului și opiniei publice iubitoare de pace din Grecia.de o
WASHINGTON 29 (Agerpres) — Organizația de femei din S.U.A. „Liga alegătoarelor" s-a pronunțat pentru înghețarea armamentelor nucleare și pentru o reducere a arsenalelor de acest tip. într-o declarație care a ffist supusă discuțiilor în toate grupele regionale ale organizației se cere să se depună toate eforturile pentru a se ajunge la diminuarea arsenalelor nucleare, la limitarea răspîndirii armelor atomice și la evitarea situațiilor în care ele ar putea fi folosite.Cele 200 000 de membre ale organizației au apreciat că este necesar să se interzică total experiențele cu arme nucleare.
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• PREȘEDINTELE FRANȚEI, Franțois Mitterrand, și-a încheiat, miercuri, la New York, vizita de două săptămîni făcută- în Statele Unite, Agenția France Presse reamintește că aceasta i-a prilejuit șefului statului francez un amplu dialog cu președintele Ronald Reagan și alte oficialități americane, precum și cu reprezentanți ai cercurilor economice și politice din S.U.A., pe teme ale relațiilor bilaterale, precum și referitoare la probleme internaționale de interes comun.

PE SCURT• ÎN CAPITALA MALTEI, La Valletta. s-au deschis miercuri lucrările unei reuniuni pregătitoare a reprezentanților, țărilor membre ale mișcării de nealiniere din bazinul Mării Mediterane. Iau parte delegații din Malta, Algeria, Cipru, Egipt, Iugoslavia. Libia, Maroc, O.E.P., Siria și Tunisia. India și Liga Arabă participă ca observatori.• LA TORINO s-au deschis lucrările congresului Partidului Liberal Italian.

• ÎN R.F. GERMANIA e- xistă in prezent un număr de 134 000 de tineri care caută un Ioc de ucenicie, a anunțat expertul în domeniul învăfămintulu» Gert Weis- skirchen. Ia o conferință de presă. El a precizat că în ultimele cinci luni numărul tinerilor care caută un loc de ucenic a crescut cu 13,6 Ia sută.

• PREȘEDINTELE COMITETULUI O.N.U. ÎMPOTRIVA APARTHEIDULUI, Joseph Garba (Nigeria), a declarat că era- ’ dicarea apartheidului in Republica Sud-Africană și adoptarea de sancțiuni cuprinzătoare im-; potriva regimului rasist de la Pretoria continuă să reprezinte sarcini majore ale activității comitetului.

Un Stradivarius regăsit
La un control de rutină al unui auto

mobil, poliția din orașul belgian Varennee 
a descoperit pe pernele din spatele ma
șinii fin Stradivarius original, din 1710. îm
preună cu vioara se afla și certificatul dc 
originalitate, care stipula și valoarea 
„obiectului" : ' 40 milioane de franci 
belgieni ! Potrivit presei belgiene, instru
mentul a fost furat cu citeva luni in urmă 
de la proprietarul său — un medic din 
orașul belgian Vervier.

peste un milion de ani sau în ce zi a 
săptămânii s-a născut un om, dacă in 
„memoria" aparatului s-a introdus data 
nașterii. Pe lingă aceasta, el poate func
ționa ca un deșteptător.

Toate calculele necesare conceperii me
canismului au fost realizate fără folosi
rea unei mașini speciale. Orologiul este 
intr-adevăr ingenios, dar vorba latinu
lui : „Cui folosește ?“

patrimoniul Spaniei. Ele urmează să fie 
grupate intr-un muzeu care va purta nu
mele artistului.

Orologiu ingenios
Amandio Jose Ribeiro, cetățean portu

ghez, in virștă de 70 de ani, a lucrat a- 
proape jumătate din viață la realizarea 
unui orologiu care, după cum afirmă in
ventatorul, arată „orice". Orologiul are 
mărimea unei cabine de telefon public și 
cintărește 150 de kilograme. Pe lingă ziua, 
data, ora exactă și fazele lunii, in cazul 
utilizării unui dispozitiv mecanic care 
poate combina 16 000 de cifre și litere, 
orologiul poate indica, de exemplu,* in ce 
zi din săptămină va cădea o sărbătoare

Pentru un muzeu Dali
întreaga colecție de picturi a artistului 

spaniol Salvador Dali, apreciată la peste 
patru mii de tablouri, se găsește acum 
in Spania, ca urmare a eforturilor depuse 
de oficialitățile spaniole de a recupera o 
serie din lucrările care fuseseră în străi
nătate. Potrivit dorinței pictorului, în
treaga sa colecție de tablouri va intra in

„Regele jadului"
O uriașă piatră de jad, descoperită cu 

eițiva ani în urmă de geologii chinezi in 
munții din județul Xiuyan, provincia 
Liaoning, a fost supusă recent unor noi 
măsurători, cu instrumente moderne. S-a 
stabilit astfel că masiva rocă de jad mo
nolit cintărește exact... 260,76 tone, ceea 
ce reprezintă mult mai mult decit se esti
mase inițial.

„Regele jadului", cum a fost denumit, 
se află încă intact, în locul său de for
mare. Culorile in care se prezintă sint 
dintre cele mai apreciate : verde închis, 
verde-smarald, oliv, roșu, galben, alb-ver- 
zui și negru. Se prevede mutarea lui, in 
bloc masiv, pină in orașul Shenyang, unde 
va fi prelucrat.

Jadul, piatră semiprețioasă, cu luciu 
sticlos, este folosit din timpuri străvechi 
de meșterii chinezi pentru confecționarea 
obiectelor de artă.
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• FRACȚIUNEA PARLAMENTARA A PARTIDULUI SOCIAL DEMOCRAT DIN R. F. GERMANIA a condamnat proiectata întrunire, pentru 30 martie, în orașul Oberaula, a fostei divizii hitleriste SS „To- tenkopf", subliniind că asemenea întruniri constituie o jignire a victimelor fascismului, informează agenția D.P.A.• SITUAȚIA ECONOMICA DIN EUROPA OCCIDENTALA, îndeosebi din țările C.E.E., a fost anul trecut nefavorabilă. Produsul lor național brut, potrivit estimărilor, a rămas Ia nivelul redus de criză din 1982.Această situație se datorează în mare măsură, sint de părere experții, politicii economice și financiare pe care S.U.A. o promovează față de aliații lor. Astfel, cu ajutorul bancare ridicate, cursul dolarului, S.U.A. scot din Europa șe, își nomie, ropepe tensificarea activității economice, provoacă inflația, accelerează creșterea șomajului.

dobînzilor majorîndoccidentală sume uria- redresează propria eco- privează țările vest-eu- de fonduri pentru În

R. F. GERMANIA : Imagine din timpul unei demonstrații împotriva 
cursei înarmărilor nucleare, desfășurată in fața sediului Bundestagu- 

lui din Bonn, la care au participat numeroși tineri

Actualitatea politică 

din America Centrală SAN SALVADOR 29 (Agerpres). — în cursul unei conferințe de presă. Salvador <Sa- moya. Hector Oqueli, Ruben Zamora și Mario Aguimada, lideri ai Frontului Farabundo Marti pentru Eliberare Națională — Frontul Democratic Revoluționar (F.M.L.N.-F.D.R.) au declarat că așa-zisele alegeri prezidențiale de duminică din Salvador constituie un eșec politic pentru regimul din această țară. Cu același prilej ei au lansat un apel țărilor Grupului de la Contadora (Mexic. Panama, Columbia și Venezuela) să gâseas- * că o soluție negociată conflictului din America Centrală. ■;MANAGUA 29 (Agerpres). — .3 Forțe contrarevoluționare spri- jinite din exterior continuă a- ' tacurile asupra regiunii de nord j a Republicii Nicaragua, a apun- '« tat comandantul forțelor arma- j te sandiniste din regiune.. Ele- 3 mente antiguvernamentale so- ] inoziste au atacat in cursul ul- 1 rimelor zile obiective situate în | departamentul Nueva Segovia 1 din nord, dar ele au fost respin- 1 se de forțe ale Armatei Popu-j lare Sandiniste. ■a
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„Anul Internațional al Tineretului va avea de jucat 
un rol deosebit de însemnat pentru promovarea

intereselor tinerei generații a lumii"Ierna ..Tineretul și căile dc menținere a păcii", atît de importantă pentru îînăra generație a lumii, a fost dezbătută de participantii la Școala de iarnă a Mișcării Internationale a Tineretului și Studenților pentru Națiunile Unite (I.S.M.U.N.) care s-a desfășurat, recent, Ia Varșovia. Intre cei care au luat parte Ia acest util schimb de opinii s-a numărat și John Forkin, membru al Comitetului Executiv al Asociației Tineretului din Marea Britanic pentru Națiunile Unite, care a avut amabilitatea să acorde un intervii» pentru ziarul nostru :l-aș ruga să ne spuneți 
care sint obiectivele Asocia
ției Tineretului din Marea 
Britanie pentru Națiunile 
Unite ?— Ne-am propus să facem cunoscute în rîndul tinerilor din Marea Britanic, principiile' Cartei O.N.U. Ne pronunțăm pentru promovarea idealurilor de pace și înțelegere mutuală între tinerii din întreaga lume. Sprijinim inițiativele ce au drept scop trecerea la măsuri concrete de dezarmare. Ne preocupă problema dialogului Nord-Sud, a eliminării marilor decalaje existente între state. Apreciem marea însemnătate a dezvoltării cooperării dintre țări și popoare. Considerăm că o importantă deosebită o au respectarea drepturilor omului, precum și realizarea justiției sociale. Acordăm atenția care se cuvine problemei protejării mediului înconjurător. Un loc deosebit de însemnat între preocupările noastre ii ocupă problema educației. Acest lucru este firesc dacă se are în vedere că organizația noastră își recrutează membrii din rîndul elevilor, studenților, tinerilor care-și desfășoară activitatea în orașe. în momentul de față organizația noastră are 20 de filiale în diferite părți ale tării. Abordăm problemele cu care se confruntă elevii și studenții din Marea Britanie și facem, totodată, cunoscute, prin difuzarea de materiale informative (reviste, broșuri, cârti), prin prezentarea de filme, problemele care-i frămîntă pe tinerii din diferite regiuni ale lumii. Colectăm, de asemenea, bani pentru a ajutora tinerii din țările în curs de dezvoltare. Astfel, s-a făcut o chetă pentru strângerea fondurilor necesare pentru ridicarea unei școli în Tanzania și a unui spital în Nicaragua. Am strins, totodată, o sumă de bani destinată ajutorării tinerilor care fac parte din Congresul Național African (A.N.C.), partid politic interzis de autoritățile rasiste din Africa de Sud.

— Ce importanță acordați 
Anului Internațional al Ti
neretului in perspectiva re
zolvării marilor probleme cu 
care se confruntă tinerii de 
pe planeta noastră ?— In mod cert Anul Internațional al ^Tineretului va a- vea de jucat un rol deosebit

de însemnat pentru promovarea intereselor tinerei generații a lumii. Cu prilejul A.l.T. se vor organiza o serie de acțiuni ale tineretului din diferite zone ale lumii. Aceste manifestări vor avea drept c- biectiv să atragă atenția opiniei publice mondiale, factorilor de răspundere din țările de pe întregul glob asupra marilor probleme cu care se confruntă tînăra generație a
Interviu cu John Forkin, 

membru al
Comitetului Executiv 

al Asociației Tineretului 
din Marea Britanie 

pentru Națiunile Unite 

planetej noastre. Pentru ca A.l.T. să fie cu adevărat încununat de succes va trebui sâ determine producerea unor schimbări în favoarea ameliorării situației tinerilor, ce reprezintă de fapt viitorul umanității.Pe plan național urmează să se desfășoare variate acțiuni ale tineretului. Amploarea programelor pentru tineret va depinde de fondurile ce vor putea fi alocate pentru înfăptuirea lor. Principala responsabilitate pentru realizarea a- cestor programe o va avea Comitetul național de coordonare pentru A.l.T. Avem reprezentanți în acest comitet și sperăm să influențăm activitatea lui. Ne-am propus, de asemenea, să sprijinim activitatea organizațiilor naționale de tineret și studenți pentru pregătirea și marcarea cit mai corespunzătoare a A.l.T. A- cordăm o mare importantă activităților pe plan național și local, deoarece ele pot îmbrăca forme concrete de pe urma cărora să beneficieze tinerii țării. Natura acestor acțiuni va depinde de dorința tinerilor. Ei urmează să facă propuneri concrete cum ar fi, de pildă, aceea a strîngerii de bani pentru crearea de cluburi pentru tineri dotate cu material documentar, care să asigure O

mai bună cunoaștere de către ■tînăra generație a marilor probleme ale lumii contemporane. Desigur o mare atenție se va acorda cu prilejul A.l.T. măsurilor privind combatereâ șomajului. Mulți dintre tinerii care termină in prezent școala îngroașă rândurile șomerilor, încercările de a găsi un loc de muncă se dovedesc în general infructuoase, acești tineri pier- zindu-și treptat orice speranță. în cursul A.I.T., vor trebui întreprinse măsuri pentru testarea pieței muncii, vor trebui deteriAinate autoritățile să ia măsuri concrete pentru crearea de locuri de muncă pentru tineri, pentru reducerea șomajului juveftil. Tot în cadrul A.l.T. urmează să se acorde o atenție sporită acțiunilor pentru apărarea păcii, pentru strîngerea rindurilor tinerilor din diferite pătți ale Terrei in lupta pentru asigurarea unui viitor pașnic planetei, pentru dezvoltarea civilizației umane.— V-aș ruga in final să vă 
referiți la relațiile dintre or
ganizația dumneavoastră și 
Asociația Tineretului șt 
Studenților din România 
pentru Națiunile Unite 
(A.T.S.R.N.U.).— Asociația Tineretului din Marea Britanie pentru: Națiunile Unite se pronunță pentru stringerea relațiilor cu' organizațiile de tineret și studenți pentru Națiunile Unite din întreaga lume. Relații bune întreținem și cu A.T.S.R.N.U. Dorim ca relațiile organizației noastre cu organizația similară din România să se intensifice în viitor. Dealtfel, se preconizează alocarea de fonduri pentru dezvoltarea legăturilor noastre pe plan extern. Cu reprezentanții A.T.S.R.N.U. ne-am întilnit la multe semi- narii internaționale. Pe o parte din membrii organizației române i-am cunoscut cu prilejul organizării la București a celei de-a 25-a Conferințe generale a I.S.M.U.N. M-ău impresionat ospitalitatea și sentimentele de prietenie cu care am fost înconjurați pe parcursul șederii noastre in România. Am făcut de fiecare dată un util schimb de experiență cu mefnbrii A.T.S.R.N.U. Consider că este un lucru deosebit de bun să învățăm din experiența celor cu care venim în legătură și să le împărtășim, totodată, propria noastră experiență. Dealtfel, dorința de a cunoaște activitatea organizațiilor similare din alte țări ne-a determinat să avem în vedere extinderea, în viitor a relațiilor noastre internaționale.

Intervin realizat de 
TUDOR PRELIPCEANU
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